
 

Kvam herad 

KVAM HERADSSTYRE 

 

 

MØTEPROTOKOLL 

 

 

Dato: 10.12.2020 Kl.: 09:00 – 15:30 Stad: Thon Sandven  

 

 

 

Forfall meldt frå 

følgjande medl. 

Parti Følgjande varamedl. 

møtte 

Parti 

Lilletveit, Halvard AP Stakseng, Svein Rune       AP 

Hauger, Bjørgulv FRP Anita Sørnes FRP 

Skeie, Frode H Torpe, Hallgeir H 

Natalia Golis MDG Thillmann, Otto  MDG 

Aase, Stig SP Paulauskiene, Ramune SP 

Aksnes, Silje SP Kari Torpe             SP 

Neteland, Johanne SP Bru, Helena SP 

 

 

Orientering: 

· Namneopprop 
Spørsmål  til rådmann frå Kari Mostad, MDG (inkl. framlegg om oversendingsforslag) om 
bygningane etter Kvam vidaregåande skule i Steinsdalen. Rådmann Anita Hesthamar svara 
på spørsmålet frå Kari Mostad, MDG.  
 
Røysting over oversendingsforslag:  
Oversendingsforslaget sett fram av Kari Mostad, MDG fekk 6 røyster og fall mot 21 røyster. 
Framlegget vart difor ikkje sendt som eit oversendingsforslag til rådmannen.  
 
Følgjande røysta for oversendingsforslaget:  

· Svein Johannes Stuve, SP 
· Kari Mostad, MDG  
· Otto Thillmann, MDG 
· Jostein Moldsvor, KrF  
· Håvard Gjerde, R  
· Geir Madsen, SV 

Resten av representantane røysta i mot oversendingsforslaget.  
 
Orientering ved ordførar Torgeir Næss:  

· Ordførar orienterte om at Kvam herad dessverre ikkje hadde motteke tilskotsmidlar 
til vegar som er viktige for næringstransport (sjømatnæringa).  

· Ordførar informerte om at Kvam herad ha motteke sak frå Kvammabadet KF (Søknad 
om tilskot til Hardangerbadet AS). Saka kom for seint til at saka kunne handsamast i 



HST 10.12.20. Ordførar har også bedt om å få meir informasjon om rekneskapen før 
heradsstyret kan handsama saka.  

 
 
 

 

 

Møteleiar: Torgeir Næss, Ordførar  

Møtesekretær: Kari Weltzien Vik, administrativ rådgjevar 

 

Underskrifter: 

 

 

  Torgeir Næss 

Ordførar  

  

     

     

     

     

 

SAKLISTE: 
 

 

Sak nr. Arkivsak Sakstittel  

132/20 20/1409 Godkjenning av møteprotokoll  

133/20 20/1409 Interpellasjon  

134/20 20/1213 Endring i skulestruktur - leggja ned Tørvibygd 

skule i 2022 

 

135/20 20/1389 Utgreiing av barnetrygd som inntekt i samband 

med sosialhjelpsstønad 

 

136/20 20/728 Kvam herad - Budsjett 2021 og økonomiplan 

2021-2024 

 

137/20 20/728 Prisar og gebyr 2021  

138/20 20/1352 Forskrift for  eigedomsskatt i Kvam herad for 

2021 

 

139/20 17/1737 Brannstasjon for Norheimsund og Øystese  

140/20 20/1107 Kraftfondet - søknad frå Ålvik skatepark om 

tilskot til etablering av skatepark 

 

141/20 20/1107 Kraftfondet - søknad frå Norheimsund 

Hamneutvikling om tilskot til forprosjekt 

badstove 

 

142/20 20/1107 Kraftfondet - Søknad frå Norwegian Fine food 

om støtte til utvikling av selskapet 

 

143/20 20/1107 Kraftfondet - søknad frå Stiftinga Hardanger og 

Voss museum om tilskot til Smietunet 

 

144/20 20/1107 Kraftfondet - søknad om tilskot til kjøp av gard 

og fornying av eggproduksjon på Ålvik gard 

 

145/20 20/1107 Kraftfondet - søknad frå Kvam næringsråd om 

tilskot til tettstadutvikling 

 

146/20 20/761 Søknad om permisjon frå verv som folkevald i 

Kvam herad for perioden 10.12.2020- 1.8.2021 

 

147/20 19/338 Hardangerrådet - selskapsavtale og strategiplan  



frå 2021 

148/20 20/274 Kvam herad sin planstrategi for perioden 2020 -

2023 

 

149/20 20/461 Kvam herad- uttale til Hardingsmolt sin søknad 

om utviding anlegg for oppdrett av laks og 

sjøaure  i Tørvikvatnet 

 

150/20 20/1000 Søknader om tilskot til lag og organisasjonar i 

samband med koronapandemien -del 2 

 

151/20 20/509 Søknad om salsløyve - nettsal - Lokalbrygg AS  

152/20 20/1154 Prioritering av spelemidlar for Kvam for 2021  

153/20 20/1249 Hardanger bryggeri AS - salsløyve 2020-2024  

154/20 20/1554 Møteplan 2021  

155/20 20/1541 Høyringsuttale frå Kvam herad til NOU 2020:6 

Frie og hemmelege val- ny vallov 

 

156/20 16/449 Auke i eigenkapital Hardanger AKS  

 

  



132/20: Godkjenning av møteprotokoll 
 

Framlegg til vedtak: 
1. Protokollen frå førre møte vert godkjent.  
2. Innkalling og sakliste til dagens møte vert godkjent.  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådamannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 132/20 VEDTAK: 

1. Protokollen frå førre møte vert godkjent.  
2. Innkalling og sakliste til dagens møte vert godkjent.  

 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

133/20: Interpellasjon 

 

 

 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Det var ingen interpellasjonar til dette møtet!  
 

HST - 133/20 VEDTAK: 

 

 

__________________________________________________________________________ 

 

 

134/20: Endring i skulestruktur - leggja ned Tørvibygd skule i 2022 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre vedtar følgjande:  
 

1. Tørvikbygd skule vert lagt ned frå 01.08.2022  
2. Skuleåret 2021/2022 skal elevane førebuast på overgang til ny skule, og den nye 

skulen skal ta aktivt del i denne prosessen.  
3. Elevar som skal byrja på 1.trinn hausten 2021 kan velja å byrja på ny skule i tråd 

med nye krinsgrenser.  
4. Framlegg til ny lokal krinsgrenseforskrift blir lagt fram for heradstyret i fyrste 

møtebolk 2021.  
5. Rådmannen kjem tilbake med eige sak om etterbruken av Tørvikbygd skule i fyrste 

møtebolk 2021. 



 
 

 

23.11.2020 Kvam Ungdomsråd 

 

Behandling: 

Framlegg frå Sander Eide Aase: Kvam Ungdomsråd ynskjer verken å leggja ned Tørvikbygd 
Skule eller endra skulestrukturen denne heradsstyreperioden.  
Røysting:  
Framlegget frå Sander Eide Aase vart samrøystes vedteke med 8 røyster  
 

URÅD - 047/20 Uttale: 

Kvam Ungdomsråd ynskjer verken å leggja ned Tørvikbygd Skule eller endra skulestrukturen 
denne heradsstyreperioden.  
 
Saksordførar: Ida Djupevåg og Eusebiu Amanalachioai 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Fellesfralegg frå Ap, Høgre, KrF og FrP sett fram av Frode Nygård: Tørvikbygd skule vert 
ikkje lagt ned. 

 

Framlegg frå SP sett fram av Jostein Ljones, Sp: Skulestrukturen vert ikkje endra i 
ineverande periode 2019-2024 

 

Fellesframlegg:  
Skulestrukturen vert ikkje endra  
 

Røysting:  
Fellesframlegget vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 114/20 Tilråding: 

Skulestrukturen vert ikkje endra  
 
Saksordførar: Jostein Ljones, Sp  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 134/20 VEDTAK: 

Skulestrukturen vert ikkje endra  
 



__________________________________________________________________________ 

 

 

135/20: Utgreiing av barnetrygd som inntekt i samband med 

sosialhjelpsstønad 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kvam heradstyre vedtek at barnetrygd skal reknast som inntekt ved utmåling av økonomisk 
sosialhjelp i tråd med dagens praksis i Kvam herad. 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 115/20 Tilråding: 

 
Kvam heradstyre vedtek at barnetrygd skal reknast som inntekt ved utmåling av økonomisk 
sosialhjelp i tråd med dagens praksis i Kvam herad. 
 
Saksordførar: Frode Nygård, FrP  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Kvam heradsstyre vedtek at barnetrygd, også for mottakarar av sosialstønad, skal betalast ut 
som eit tillegg til andre ytelsar, slik det er for alle andre bornefamiliar. 
 

Røysting:  
Geir Madsen, SV sitt framlegg fekk 3 røyster og fall. Formannskapet si tilråding fekk 24 
røyster og vart vedteke:  
Følgjande røysta for Geir Madsen, SV sitt framlegg:  

· Geir Madsen, SV 
· Håvard Gjerde, R 
· Kari Mostad, MDG  

 
 

HST - 135/20 VEDTAK: 

Kvam heradstyre vedtek at barnetrygd skal reknast som inntekt ved utmåling av økonomisk 
sosialhjelp i tråd med dagens praksis i Kvam herad. 
 
 

 

 

__________________________________________________________________________ 

 

 



136/20: Kvam herad - Budsjett 2021 og økonomiplan 2021-2024 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kvam heradsstyre vedtek følgjande rammer for budsjett for 2021: 
1. Økonomiske rammer 

a. Budsjettet for er definert gjennom oppstillingane som nevnt i Forskrift til 
Kommuneloven § 5-4 til §5-7. Rådmannen får fullmakt i tråd med økonomireglement 
(HST-103/20). 

b. Avgiftsbudsjett og kommunale gebyr vert vedteke i eiga sak, i samsvar med 
føresetnader i driftsbudsjettet. 

c. Rådmannen får fullmakt til å fordela lønspott og fellesutgifter på tenesteområda. 
d. Rådmannen får fullmakt til å justera budsjettet som følgje av tekniske endringar som 

t.d. endringar i KOSTRA-oppsett eller kommunale rekneskapsstandardar.  
e. Rådmannen får fullmakt til å inngå avtalar om kjøp bustader på inntil 10 mill.kr. per år. 

Eventuelle kjøp vert finansiert med lån. 
f.  Rådmannen får fullmakt til å bruka opp til 2 mill.kr per krisehending som strakstiltak i 

eventuelle krisesituasjonar. 
g.  Netto inntekter frå heimfalls- og konsesjonskraft utover opprinneleg budsjett, skal 

setjast av i eit kraftfond (disposisjonsfond). 
h. Finansielle måltal er vedtekne i HST sak 142/19. Finasielle måltal for perioden:  

1. Lånegjeld i % av driftsinntekteneskal ikkje overstiga 160% i 
økonomiplanperiden. 

2. Netto driftsresultat skal vera budsjettert til minimum 0 % av driftsinntektene i 
perioden 2021 -2024, samla for alle åra 

2. Finans- og gjeldsfullmakter 
a. Rådmannen får fullmakt til å oppretthalda trekkrett i kontosystemet til Kvam herad, i 

tråd med reglement for finans- og gjeldsforvaltning (HST-088/16), vedteke 27.09.2016. 
Trekkretten skal vera på inntil 40 mill.kr. 

b.  Rådmannen får fullmakt til å inngå avtalar om opptak av nye obligasjonslån, 
sertifikatlån eller andre lån til finansiering av investeringsprosjekt etter kvart som dei 
vert vedtekne, samt å avtala nærare lånetidspunkt og lånevilkår, og underteikne 
lånekontraktar. Lånebehovet for 2021 er 131,7 mill.kr med fråtrekk av ubrukte 
lånemidlar per 01.01.2021. 

c. Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Husbanken om inntil 15,0 mill. kr. i lån 
til vidare utlån (Startlån). 

d. Rådmannen får fullmakt til å inngå avtalar om refinansiering av eksisterande lån, til å 
inngå avtale om lånetidspunkt og lånevilkår, samt underteikne lånekontraktar. 

e. Det skal betalast 38 mill.kr i avdrag i 2021 på ordinære lån og 2,5 mill.kr i Husbanklån. 
Rådmannen står fritt til å betala budsjetterte avdrag på dei lån han finn 
føremålstenleg, uavhengig av opprinneleg vedtak. 

3. Skatt på eige og inntekt 
Skatt på eige og inntekt vil verta utlikna med maksimalsatsane som Stortinget fastset. 
Avsetnad til skattemargin skal vera på 10%. 
4. Eigedomsskatt 
Eigedomsskatt vert utskrive i tråd med forskrift.  
5.Sal av heimfalls- og konsesjonskraft 

a. Rådmann får fullmakt til å selja heimfallskraft (106,7 GWh/år) og  konsesjonskraft (60,9 



GWh/år) i spotmarknaden. Rådmannen har fullmakt til å inngå faste kontraktar i 
økonomiplanperioden, i tråd med HST-070/20 – Strategi for sal av kraft. 

6. Møtegodtgjersla og andre politiske godtgjersler 
a. Møtegodtgjerlse vert utbetalt i tråd med HST-027/19, «Arbeidsvilkår for folkevalde i 

Kvam herad», med unntak av godtgjersle til  ordførar og varaordførar, som er endra til 
95 % av godtgjersle til stortingsrepresentantar, og 20 % av ordførar si godtgjersle til 
varaordførar.  

7. Busetjing av flyktningar 
a. Kvam herad skal ta i mot 15 flyktningar* 

 

19.11.2020 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne og eldre 

 

Behandling: 

Råmannen sitt framlegg med tillegg: 
 
Bemanninga ved HAKS må sikrast økonomisk i budsjettet for 2021 og økonomiplanen 2021. 
Avvik må lukkast og lovpålagde oppgåver ivaretakast jfr. bemanningskrav 1:5. 
Innarbeida midlar i budsjett 2021 til oppstart av arbeidet med sansehage ved Toloheimen. 
Vedgåande særskilt tilrettelagt skyss (arbeidskøyring) 
RMNFE bed om at heradet løyver pengar til kostnaden med arbeidsskyss til HAKS slik at 
endringane ikkje går ut over brukarane. 
 
 

RMNFE - 027/20 Uttale: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kvam heradsstyre vedtek følgjande rammer for budsjett for 2021: 
1. Økonomiske rammer 

a. Budsjettet for er definert gjennom oppstillingane som nevnt i Forskrift til 
Kommuneloven § 5-4 til §5-7. Rådmannen får fullmakt i tråd med økonomireglement 
(HST-103/20). 

b. Avgiftsbudsjett og kommunale gebyr vert vedteke i eiga sak, i samsvar med 
føresetnader i driftsbudsjettet. 

c. Rådmannen får fullmakt til å fordela lønspott og fellesutgifter på tenesteområda. 
d. Rådmannen får fullmakt til å justera budsjettet som følgje av tekniske endringar som 

t.d. endringar i KOSTRA-oppsett eller kommunale rekneskapsstandardar.  
e. Rådmannen får fullmakt til å inngå avtalar om kjøp bustader på inntil 10 mill.kr. per år. 

Eventuelle kjøp vert finansiert med lån. 
f.  Rådmannen får fullmakt til å bruka opp til 2 mill.kr per krisehending som strakstiltak i 

eventuelle krisesituasjonar. 
g.  Netto inntekter frå heimfalls- og konsesjonskraft utover opprinneleg budsjett, skal 

setjast av i eit kraftfond (disposisjonsfond). 
h. Finansielle måltal er vedtekne i HST sak 142/19. Finasielle måltal for perioden:  

1. Lånegjeld i % av driftsinntekteneskal ikkje overstiga 160% i 
økonomiplanperiden. 

2. Netto driftsresultat skal vera budsjettert til minimum 0 % av driftsinntektene i 
perioden 2021 -2024, samla for alle åra 



2. Finans- og gjeldsfullmakter 
a. Rådmannen får fullmakt til å oppretthalda trekkrett i kontosystemet til Kvam herad, i 

tråd med reglement for finans- og gjeldsforvaltning (HST-088/16), vedteke 27.09.2016. 
Trekkretten skal vera på inntil 40 mill.kr. 

b.  Rådmannen får fullmakt til å inngå avtalar om opptak av nye obligasjonslån, 
sertifikatlån eller andre lån til finansiering av investeringsprosjekt etter kvart som dei 
vert vedtekne, samt å avtala nærare lånetidspunkt og lånevilkår, og underteikne 
lånekontraktar. Lånebehovet for 2021 er 131,7 mill.kr med fråtrekk av ubrukte 
lånemidlar per 01.01.2021. 

c. Rådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Husbanken om inntil 15,0 mill. kr. i lån 
til vidare utlån (Startlån). 

d. Rådmannen får fullmakt til å inngå avtalar om refinansiering av eksisterande lån, til å 
inngå avtale om lånetidspunkt og lånevilkår, samt underteikne lånekontraktar. 

e. Det skal betalast 38 mill.kr i avdrag i 2021 på ordinære lån og 2,5 mill.kr i Husbanklån. 
Rådmannen står fritt til å betala budsjetterte avdrag på dei lån han finn 
føremålstenleg, uavhengig av opprinneleg vedtak. 

3. Skatt på eige og inntekt 
Skatt på eige og inntekt vil verta utlikna med maksimalsatsane som Stortinget fastset. 
Avsetnad til skattemargin skal vera på 10%. 
4. Eigedomsskatt 
Eigedomsskatt vert utskrive i tråd med forskrift.  
5.Sal av heimfalls- og konsesjonskraft 

a. Rådmann får fullmakt til å selja heimfallskraft (106,7 GWh/år) og  konsesjonskraft (60,9 
GWh/år) i spotmarknaden. Rådmannen har fullmakt til å inngå faste kontraktar i 
økonomiplanperioden, i tråd med HST-070/20 – Strategi for sal av kraft. 

6. Møtegodtgjersla og andre politiske godtgjersler 
a. Møtegodtgjerlse vert utbetalt i tråd med HST-027/19, «Arbeidsvilkår for folkevalde i 

Kvam herad», med unntak av godtgjersle til  ordførar og varaordførar, som er endra til 
95 % av godtgjersle til stortingsrepresentantar, og 20 % av ordførar si godtgjersle til 
varaordførar.  

7. Busetjing av flyktningar 
a. Kvam herad skal ta i mot 15 flyktningar* 

 

Bemanninga ved HAKS må sikrast økonomisk i budsjettet for 2021 og økonomiplanen 2021. 
Avvik må lukkast og lovpålagde oppgåver ivaretakast jfr. bemanningskrav 1:5. 
 
Innarbeida midlar i budsjett 2021 til oppstart av arbeidet med sansehage ved Toloheimen. 
 
Vedgåande særskilt tilrettelagt skyss (arbeidskøyring): 
RMNFE bed om at heradet løyver pengar til kostnaden med arbeidsskyss til HAKS slik at 
endringane ikkje går ut over brukarane. 
 
 



 

20.11.2020 Kvam arbeidsmiljøutval 

 

Behandling: 

Fellesframlegg:  
1. AMU meiner prinsippet om tidleg innsats og det forebyggande arbeidet er viktig å 

vidareføra, sjølv om det er behov for økonomiske innstrammingar.  
2. AMU vil følgja med på dei ulike prosessane som pågår innan førebygging av vald og 

truslar mot tilsette. 
3. AMU ber om at det framleis blir arbeidd målretta for å få ned sjukefråværet i 

organisasjonen.  
Røysting:  
Fellesframlegget vart samrøystes vedteke  
 

AMU - 007/20 Uttale: 

1. AMU meiner prinsippet om tidleg innsats og det forebyggande arbeidet er viktig å 
vidareføra, sjølv om det er behov for økonomiske innstrammingar.  

2. AMU vil følgja med på dei ulike prosessane som pågår innan førebygging av vald og 
truslar mot tilsette. 

3. AMU ber om at det framleis blir arbeidd målretta for å få ned sjukefråværet i 
organisasjonen.  

 
 

23.11.2020 Kvam Ungdomsråd 

 

Behandling: 

Fellesframlegg:  
Kjære heradsstyre 
Det er tronge tider økonomisk og det heng ei mørk sky over oss den komande 
budsjettperioden. Det er føreslått mange kutt for å få kommuneøkonomien til å gå rundt. 
Vanlegvis kjem me i ungdomsrådet med ei liste der me kjem med ynskjer til kva som skal 
vera med i budsjettet. I år føler me at me i tillegg vil komma med to sentrale punkt som de 
bør ha ekstra fokus på når de skal utforma dette budsjettet. 

 
Distrikta 
Distrikta i kommunen er viktig, det er i bygdene kring Norheimsund/Øystese ein i framtida vil 
kunne finna tomter og nye bustader. Det er i distrikta våre me kan driva store verksemder 
innan industri, akvakultur og landbruk. Dette er verksemder med store ringverknadar i heile 
kommunen. Om me no kuttar i distrikta vil dei verta mindre attraktive for ungdom/unge 
vaksne. Då vil me ha ein sterkt sentralisert kommune utan levande grender. Me ser kor 
mykje positivt som vert skapt i heile Kvam, dette kan me ikkje gje slepp på. 
 

Ungdommen er framtida 
Det aller viktigaste når ein vedtar budsjett er at dei unge er ivaretekne. Det er dei unge som 
skal bu i og utvikla Kvam vidare. Det er difor viktig at dei får ein god og minnerik oppvekst 
slik at Kvam er ein attraktiv kommune dei kan busetja seg i. Me treng difor gode fritidstilbod, 
både kommunale og i regi av frivillige lag og organisasjonar. Det er og viktig at Kvam Herad 
legg til rette for at lokale vidaregåande skular kan ha relevante linjer slik at dei unge vert 



attraktive i tilsetjingsprosessane til lokale bedrifter. 
 
- Kvam Ungdomsråd 
 
Grunnskule 
  
Ikkje endring av skulestruktur i Kvam 
• Kvam ungdomsråd ønskjer heller ikkje i denne budsjettperioden at det vert gjort endringar 
i skulestrukturen. Dette gjeld alle dei kommunale skulane. 
• Kvam ungdomsråd ber om at det vert sett på moglegheitene for om Tørvikbygd skule og 
Strandebarm skule kan ha den same rektoren. Dette for å sjå om denne ordninga kan ha ein 
økonomisk vinst og om det er forsvarleg både for elevevar og tilsette ved skulane. 
  
Viktig med tilgang på PC og nettbrett til alle elevane 
Kvam ungdomsråd vil påpeika også i år at det er viktig at alle elevar i 1-10. klassetrinn har 
tilgang til PC/nettbrett fordi dette vil kunna viska ut dei økonomiske skilnadane mellom 
elevane. PC/nettbrett er eit naudsynt arbeidsverktøy for elevane og er avgjerande for 
utviklinga av den digitale kompetansen deira. 
  
Kompetanse hos lærarar 
Ungdomsrådet har merka seg at kompetansen blant lærarane når det gjeld bruk av digitale 
verktøy har betra seg og er takksame for dette. Det er viktig at elevane ikkje opplever tap av 
tid til undervisning på grunn av manglande kompetanse hos lærarane. 
  
Kantine på skulane 
Kvam ungdomsråd meiner at Kvam herad skal overta kantinedrifta på Kvam ungdomsskule 
og Strandebarn skule slik at tilbodet blir likt på skulane. Kvam ungdomsråd meiner at 
overskotet frå inntektene på kantinedrifta på skulane (Kvam ungdomsskule og Strandebarm 
skule) skal gå til Kvam herad i staden for elevråda. Detta for å få større grad av inntening. 
  
Medlemskap i Elevorganisasjonen 
Kvam ungdomsråd oppmodar om at alle skulane i Kvam blir medlem i Elevorganisasjonen 
fordi her har skulane høve til å søkje organisasjonen om midlar på inntil 40 000 kr til 
elevrådsarbeid per skule. Desse midlane kan til dømes brukast til felles arrangement for 
elevane på skulen (t.d. gratis skulemåltid/ aktivitetsdag/ turdag). 
  
Sosialfagleg kompetanse i skulen 
Kvam ungdomsråd meiner at det er positivt med sosialfagleg kompetanse i skulen, fordi 
dette tilfører ein breiare og betre kunnskap til å kunna ivareta barn og unge i skulekvardagen 
deira. 
  
Vidaregåande opplæring 
  
Læretilbod/ lærlingtilbod i Kvam 
• Kvam ungdomsråd meiner at det er viktig at Kvam herad held fram med å arbeida aktivt for 
å oppretthalda eksisterande linjer på Kvam vidaregåande skule og oppmodar 
fylkeskommunen om å tenkja på å oppretta nye linjer slik at det blir attraktiv å søkja seg til 
Kvam. Dette bør heradet særleg tenka på i prosessen med bygging av ny skule. 
• Variasjon i lærlingplassar er viktig, Kvam ungdomsråd ber difor også i år om at Kvam herad 



satsar på  lærlingplassar innanfor fleire fagområde (TIP- elektro, mekaniske yrke, bygg og 
forskalingsfag) og at Kvam herad prioriterer "lærebedrifter" i Kvam herad sine 
anbodsprosessar. 
  
Kommunehelse 
  
Helsestasjon for ungdom 
Ungdomsrådet stiller seg framleis positive til at Helsestasjon for ungdom blir flytta inn i eige 
bygg.  
  
Trivsel og haldningar 
• Kvam ungdomsråd er positive til at det vert arbeidd aktivt på skulane med trivsel og 
haldningar. 
• Kvam ungdomsråd er glade for at det er ein "nulltoleranse" i Kvam for mobbing på skulane. 
Ungdomsrådet er likevel uroa over at tilstandsrapporten frå skule viser at 12,8 % av elevane 
på 7. trinn seier at dei har opplevd mobbing. Gjennomsnittet på landsbasis på 7. trinn er 7 %. 
• Kvam ungdomsråd er glade for at Kvam herad deltek i lokale- , regionale- og nasjonale 
prosjektgrupper for å betra mellom anna psykisk helsehjelp blant barn og unge. Kvam 
Ungdomsråd er så heldige at me har representantar sitjande i fleire av desse gruppene. 
• Kvam ungdomsråd deltok i 2020 i prosjektet «Korleis vil me leva saman» som handla om 
møteplassar for ungdom i Kvam. Kvam ungdomsråd håpar at dette er noko som Kvam herad 
vil arbeida vidare med i 2021 fordi gode møtestadar er viktig for ungdom og deira trivsel. 
Trygge møtestadar genererer trivsel! 
  
Utekontakten og helsesjukepleiartilbodet på skulane 
• Kvam ungdomsråd meiner at det er positivt at Kvam herad har ein så aktiv og synleg 
Utekontakt, som reiser rundt og besøkjer elevane på skulane. Utekontakten representerer 
ein ekstra tryggleik for ungdom som har det vanskeleg fordi det kan vera lettare å snakka 
med Utekontakten i staden for andre vaksne. 
• Det er naudsynt at helsesjukepleiarane er ute på skulane og er positive til at denne tenesta 
ikkje vert redusert i rådmannen sitt framlegg til budsjett for 2021, men påpeikar at 
helsesjukepleiarane må bli endå meir synlege på skulane slik at elevane kan ta kontakt. Det 
er viktig at helsesjukepleiarane presenterer seg i klassane, spesielt på 8.- klassetrinnet. 
  
Kultur 
 
Kultur og idrett 
Kvam ungdomsråd meiner at kultur og idrett er viktig for barn og unge i Kvam og at det også 
må prioriterast i neste års budsjett, difor ønskjer ikkje Kvam ungdomsråd at det blir kutta i 
tilskot til lag og organisasjonar slik rådmannen føreslår i sitt framlegg. Frivillige lag og 
organisasjonar genererer til stor verdiskaping og godt fellesskap i heile kommunen vår. 
 
Kino 
Kvam Ungdomsråd ynskjer at heradet skal sjå på endring av driftsmodellen på kinoen i 
Norheimsund. Kinoen er eit godt kulturtilbod for dei unge, men det er og mange 
framsyningar som er dårleg besøkte. 
 

 



Organisasjon og politikk 
  
Budsjett for Kvam ungdomsråd 
 

· Kvam ungdomsråd har forståing for at budsjettet til Kvam ungdomsråd har blitt 
halvvert til 150 000 kr. Ungdomsrådet vil påpeika at budsjettåret 2020 ikkje er 
representativt på grunn av koronasituasjonen. Fleire av utgiftspostane har vorte 
kraftig redusert og aktivitetsnivået for ungdomsrådet med unnatak av lokal 
møteverksemd har ikkje vore så stor som rådet rekna med. 

 
· Kvam ungdomsråd meiner at utgiftene knytt til dei to politisk valde 

representantane frå heradsstyret ikkje skal belastast ungdomsrådet sitt budsjett. 
Dette ønskjer ungdomsrådet fordi det ikkje er ungdomsrådet sjølve som t.d. 
bestemmer deira godtgjersle. Den er fastsett i forskrifta Arbeidsvilkår for 
folkevalde i Kvam herad. 

 
· Fjernmøter 

Kvam ungdomsråd meiner at Kvam herad (heile organisasjonen både 
administrasjon og politisk) bør arrangera nett-møter (teams-møter) der dette er 
mogeleg. Erfaringane med nettmøter i løpet av 2020 viser at dette er ei god løysing 
samstundes som det er mindre ressurskrevjande. 

 
· El-bil 

Kvam ungdomsråd viser til dei store kostnadane knytt til køyregodtgjersle 
og  oppmodar om at Kvam herad leaser ein eller fleire el- bilar som kan nyttast av 
tilsette og politikarar som skal på tenestereiser. Dette vil vera kostnadssparande 
og ei betre løysing for miljøet. 

 
· Kvam MPB 

Kvam Ungdomsråd ynskjer at ein vurderer ei avvikling av Kvam Miljø, plan, og 
byggutval. Me kan ikkje vera med på å saldera budsjettet med kutt i viktige tilbod 
for born og unge når me veit at heradet har eit politisk utval som ikkje er lovpålagt, 
har lite saker og kostar oss mykje. 

 
· Tilskot til elektronisk utstyr 

Kvam Ungdomsråd håpar ein kan sjå på å kutta i tilskot til elektronisk utstyr for 
politikarar som er folkevald i høgare instans, i fyrste rekke fylkesnivå, om desse 
mottar eit tilsvarande tilskot for det vervet. 

Samferdsel 
Kollektivtilbod 
Kvam  ungdomsråd er framleis ikkje nøgd med kollektivtilbodet i Kvam, særleg frå utkantane 
i Kvam til dei sentrumsnære områda. Ungdomsrådet ber difor om at kommunen prioriterer å 
arbeida for å betra tilbodet (spesielt når det gjeld kveldar og helg).  
 
Grunngjeving: Ungdomsrådet viser til at Ungdomsbasen i Norheimsund, er eit tilbod for alle 
ungdomane i Kvam. Det bør difor også vera eit skysstilbod til/ frå for ungdom som bur i 
utkanten av kommunen slik at dei ikkje er avhengig av privat transport. 
  



Trygge kommunale vegar 
Kvam ungdomsråd ønskjer at Kvam herad prioriterer trygge kommunale vegar. Spesielt 
rassikring.  Kvam ungdomsråd meiner vidare at Kvam herad må prioritera gang- og 
sykkelvegar der elevane ikkje har rett på skuleskyss. 
 
Privatisering av kommunale vegar 
Kvam Ungdomsråd ynskjer å sjå på mogelegheita til å privatisera kommunale vegar til 
frilufts- og rekreasjonsområde. Vegar til slike stader har i dei fleste tilfelle eit veglag som 
krev vegavgift. Kvam Ungdomsråd håpar heradet kan finna ut om ei slik løysing på til dømes 
Fitjadalsvegen vil vera rekningssvarande.  
 
Reiseliv 

· Kvam Ungdomsråd meiner at heradet må legga til rette for at Kvam skal ha ein 
aktiv reiselivssektor. Dette gjennom å hjelpa i oppstarten av nye, lovande 
verksemder, samt å hjelpa dei etablerte verksemdene som ynskjer å ekspandera.  

· Kvam Herad må legga til rette for reiselivsverksemder som har fokus på aktivitetar 
for born og unge. Dette tilbodet er det alt for lite av i Kvam den dag i dag. 

Sluttord 
 
Det er ikkje tvil om at det er eit krevjande arbeid å lappa saman ein kommunebudsjett. Det 
er mange som skal takast hensyn til og på slutten av dagen vil ein gjerne ha att pengar til å 
utføra ikkje lovpålagde oppgåver. Mange av dei oppgåvene kan i enkelte tilfelle spara 
kommunen for pengar. Difor er det viktig at kutta i budsjett ikkje går utover dei tiltaka som 
kommunen har for å unngå å bruka unødvendige midlar. Hugs og dei to viktigaste tinga ein 
må ha i hovudet når ein jobbar med budsjett, nemleg distrikta og ungdomen. 
Røysting: Fellesframlegget vart samrøystes vedteke med 8 røyster 
 
 

URÅD - 050/20 Uttale: 

Kjære heradsstyre 
Det er tronge tider økonomisk og det heng ei mørk sky over oss den komande 
budsjettperioden. Det er føreslått mange kutt for å få kommuneøkonomien til å gå rundt. 
Vanlegvis kjem me i ungdomsrådet med ei liste der me kjem med ynskjer til kva som skal 
vera med i budsjettet. I år føler me at me i tillegg vil komma med to sentrale punkt som de 
bør ha ekstra fokus på når de skal utforma dette budsjettet. 

 
Distrikta 
Distrikta i kommunen er viktig, det er i bygdene kring Norheimsund/Øystese ein i framtida vil 
kunne finna tomter og nye bustader. Det er i distrikta våre me kan driva store verksemder 
innan industri, akvakultur og landbruk. Dette er verksemder med store ringverknadar i heile 
kommunen. Om me no kuttar i distrikta vil dei verta mindre attraktive for ungdom/unge 
vaksne. Då vil me ha ein sterkt sentralisert kommune utan levande grender. Me ser kor 
mykje positivt som vert skapt i heile Kvam, dette kan me ikkje gje slepp på. 
 

Ungdommen er framtida 
Det aller viktigaste når ein vedtar budsjett er at dei unge er ivaretekne. Det er dei unge som 
skal bu i og utvikla Kvam vidare. Det er difor viktig at dei får ein god og minnerik oppvekst 
slik at Kvam er ein attraktiv kommune dei kan busetja seg i. Me treng difor gode fritidstilbod, 



både kommunale og i regi av frivillige lag og organisasjonar. Det er og viktig at Kvam Herad 
legg til rette for at lokale vidaregåande skular kan ha relevante linjer slik at dei unge vert 
attraktive i tilsetjingsprosessane til lokale bedrifter. 
 
- Kvam Ungdomsråd 
 
Grunnskule 
  
Ikkje endring av skulestruktur i Kvam 
• Kvam ungdomsråd ønskjer heller ikkje i denne budsjettperioden at det vert gjort endringar 
i skulestrukturen. Dette gjeld alle dei kommunale skulane. 
• Kvam ungdomsråd ber om at det vert sett på moglegheitene for om Tørvikbygd skule og 
Strandebarm skule kan ha den same rektoren. Dette for å sjå om denne ordninga kan ha ein 
økonomisk vinst og om det er forsvarleg både for elevevar og tilsette ved skulane. 
  
Viktig med tilgang på PC og nettbrett til alle elevane 
Kvam ungdomsråd vil påpeika også i år at det er viktig at alle elevar i 1-10. klassetrinn har 
tilgang til PC/nettbrett fordi dette vil kunna viska ut dei økonomiske skilnadane mellom 
elevane. PC/nettbrett er eit naudsynt arbeidsverktøy for elevane og er avgjerande for 
utviklinga av den digitale kompetansen deira. 
  
Kompetanse hos lærarar 
Ungdomsrådet har merka seg at kompetansen blant lærarane når det gjeld bruk av digitale 
verktøy har betra seg og er takksame for dette. Det er viktig at elevane ikkje opplever tap av 
tid til undervisning på grunn av manglande kompetanse hos lærarane. 
  
Kantine på skulane 
Kvam ungdomsråd meiner at Kvam herad skal overta kantinedrifta på Kvam ungdomsskule 
og Strandebarn skule slik at tilbodet blir likt på skulane. Kvam ungdomsråd meiner at 
overskotet frå inntektene på kantinedrifta på skulane (Kvam ungdomsskule og Strandebarm 
skule) skal gå til Kvam herad i staden for elevråda. Detta for å få større grad av inntening. 
  
Medlemskap i Elevorganisasjonen 
Kvam ungdomsråd oppmodar om at alle skulane i Kvam blir medlem i Elevorganisasjonen 
fordi her har skulane høve til å søkje organisasjonen om midlar på inntil 40 000 kr til 
elevrådsarbeid per skule. Desse midlane kan til dømes brukast til felles arrangement for 
elevane på skulen (t.d. gratis skulemåltid/ aktivitetsdag/ turdag). 
  
Sosialfagleg kompetanse i skulen 
Kvam ungdomsråd meiner at det er positivt med sosialfagleg kompetanse i skulen, fordi 
dette tilfører ein breiare og betre kunnskap til å kunna ivareta barn og unge i skulekvardagen 
deira. 
  
Vidaregåande opplæring 
  
Læretilbod/ lærlingtilbod i Kvam 
• Kvam ungdomsråd meiner at det er viktig at Kvam herad held fram med å arbeida aktivt for 
å oppretthalda eksisterande linjer på Kvam vidaregåande skule og oppmodar 
fylkeskommunen om å tenkja på å oppretta nye linjer slik at det blir attraktiv å søkja seg til 



Kvam. Dette bør heradet særleg tenka på i prosessen med bygging av ny skule. 
• Variasjon i lærlingplassar er viktig, Kvam ungdomsråd ber difor også i år om at Kvam herad 
satsar på  lærlingplassar innanfor fleire fagområde (TIP- elektro, mekaniske yrke, bygg og 
forskalingsfag) og at Kvam herad prioriterer "lærebedrifter" i Kvam herad sine 
anbodsprosessar. 
  
Kommunehelse 
  
Helsestasjon for ungdom 
Ungdomsrådet stiller seg framleis positive til at Helsestasjon for ungdom blir flytta inn i eige 
bygg.  
  
Trivsel og haldningar 
• Kvam ungdomsråd er positive til at det vert arbeidd aktivt på skulane med trivsel og 
haldningar. 
• Kvam ungdomsråd er glade for at det er ein "nulltoleranse" i Kvam for mobbing på skulane. 
Ungdomsrådet er likevel uroa over at tilstandsrapporten frå skule viser at 12,8 % av elevane 
på 7. trinn seier at dei har opplevd mobbing. Gjennomsnittet på landsbasis på 7. trinn er 7 %. 
• Kvam ungdomsråd er glade for at Kvam herad deltek i lokale- , regionale- og nasjonale 
prosjektgrupper for å betra mellom anna psykisk helsehjelp blant barn og unge. Kvam 
Ungdomsråd er så heldige at me har representantar sitjande i fleire av desse gruppene. 
• Kvam ungdomsråd deltok i 2020 i prosjektet «Korleis vil me leva saman» som handla om 
møteplassar for ungdom i Kvam. Kvam ungdomsråd håpar at dette er noko som Kvam herad 
vil arbeida vidare med i 2021 fordi gode møtestadar er viktig for ungdom og deira trivsel. 
Trygge møtestadar genererer trivsel! 
  
Utekontakten og helsesjukepleiartilbodet på skulane 
• Kvam ungdomsråd meiner at det er positivt at Kvam herad har ein så aktiv og synleg 
Utekontakt, som reiser rundt og besøkjer elevane på skulane. Utekontakten representerer 
ein ekstra tryggleik for ungdom som har det vanskeleg fordi det kan vera lettare å snakka 
med Utekontakten i staden for andre vaksne. 
• Det er naudsynt at helsesjukepleiarane er ute på skulane og er positive til at denne tenesta 
ikkje vert redusert i rådmannen sitt framlegg til budsjett for 2021, men påpeikar at 
helsesjukepleiarane må bli endå meir synlege på skulane slik at elevane kan ta kontakt. Det 
er viktig at helsesjukepleiarane presenterer seg i klassane, spesielt på 8.- klassetrinnet. 
  
Kultur 
 
Kultur og idrett 
Kvam ungdomsråd meiner at kultur og idrett er viktig for barn og unge i Kvam og at det også 
må prioriterast i neste års budsjett, difor ønskjer ikkje Kvam ungdomsråd at det blir kutta i 
tilskot til lag og organisasjonar slik rådmannen føreslår i sitt framlegg. Frivillige lag og 
organisasjonar genererer til stor verdiskaping og godt fellesskap i heile kommunen vår. 
 
Kino 
Kvam Ungdomsråd ynskjer at heradet skal sjå på endring av driftsmodellen på kinoen i 
Norheimsund. Kinoen er eit godt kulturtilbod for dei unge, men det er og mange 
framsyningar som er dårleg besøkte. 
 



Organisasjon og politikk 
  
Budsjett for Kvam ungdomsråd 
 

· Kvam ungdomsråd har forståing for at budsjettet til Kvam ungdomsråd har blitt 
halvvert til 150 000 kr. Ungdomsrådet vil påpeika at budsjettåret 2020 ikkje er 
representativt på grunn av koronasituasjonen. Fleire av utgiftspostane har vorte 
kraftig redusert og aktivitetsnivået for ungdomsrådet med unnatak av lokal 
møteverksemd har ikkje vore så stor som rådet rekna med. 
 

· Kvam ungdomsråd meiner at utgiftene knytt til dei to politisk valde representantane 
frå heradsstyret ikkje skal belastast ungdomsrådet sitt budsjett. Dette ønskjer 
ungdomsrådet fordi det ikkje er ungdomsrådet sjølve som t.d. bestemmer deira 
godtgjersle. Den er fastsett i forskrifta Arbeidsvilkår for folkevalde i Kvam herad. 
 

· Fjernmøter 
Kvam ungdomsråd meiner at Kvam herad (heile organisasjonen både administrasjon 
og politisk) bør arrangera nett-møter (teams-møter) der dette er mogeleg. 
Erfaringane med nettmøter i løpet av 2020 viser at dette er ei god løysing samstundes 
som det er mindre ressurskrevjande. 
 

· El-bil 
Kvam ungdomsråd viser til dei store kostnadane knytt til køyregodtgjersle 
og  oppmodar om at Kvam herad leaser ein eller fleire el- bilar som kan nyttast av 
tilsette og politikarar som skal på tenestereiser. Dette vil vera kostnadssparande og ei 
betre løysing for miljøet. 
 

· Kvam MPB 
Kvam Ungdomsråd ynskjer at ein vurderer ei avvikling av Kvam Miljø, plan, og 
byggutval. Me kan ikkje vera med på å saldera budsjettet med kutt i viktige tilbod for 
born og unge når me veit at heradet har eit politisk utval som ikkje er lovpålagt, har 
lite saker og kostar oss mykje. 
 

· Tilskot til elektronisk utstyr 
Kvam Ungdomsråd håpar ein kan sjå på å kutta i tilskot til elektronisk utstyr for 
politikarar som er folkevald i høgare instans, i fyrste rekke fylkesnivå, om desse 
mottar eit tilsvarande tilskot for det vervet. 

Samferdsel 
Kollektivtilbod 
Kvam  ungdomsråd er framleis ikkje nøgd med kollektivtilbodet i Kvam, særleg frå utkantane 
i Kvam til dei sentrumsnære områda. Ungdomsrådet ber difor om at kommunen prioriterer å 
arbeida for å betra tilbodet (spesielt når det gjeld kveldar og helg).  
 
Grunngjeving: Ungdomsrådet viser til at Ungdomsbasen i Norheimsund, er eit tilbod for alle 
ungdomane i Kvam. Det bør difor også vera eit skysstilbod til/ frå for ungdom som bur i 
utkanten av kommunen slik at dei ikkje er avhengig av privat transport. 
  
Trygge kommunale vegar 



Kvam ungdomsråd ønskjer at Kvam herad prioriterer trygge kommunale vegar. Spesielt 
rassikring.  Kvam ungdomsråd meiner vidare at Kvam herad må prioritera gang- og 
sykkelvegar der elevane ikkje har rett på skuleskyss. 
 
Privatisering av kommunale vegar 
Kvam Ungdomsråd ynskjer å sjå på mogelegheita til å privatisera kommunale vegar til 
frilufts- og rekreasjonsområde. Vegar til slike stader har i dei fleste tilfelle eit veglag som 
krev vegavgift. Kvam Ungdomsråd håpar heradet kan finna ut om ei slik løysing på til dømes 
Fitjadalsvegen vil vera rekningssvarande.  
 
Reiseliv 

· Kvam Ungdomsråd meiner at heradet må legga til rette for at Kvam skal ha ein aktiv 
reiselivssektor. Dette gjennom å hjelpa i oppstarten av nye, lovande verksemder, 
samt å hjelpa dei etablerte verksemdene som ynskjer å ekspandera.  

· Kvam Herad må legga til rette for reiselivsverksemder som har fokus på aktivitetar for 
born og unge. Dette tilbodet er det alt for lite av i Kvam den dag i dag. 

Sluttord 
 
Det er ikkje tvil om at det er eit krevjande arbeid å lappa saman ein kommunebudsjett. Det 
er mange som skal takast hensyn til og på slutten av dagen vil ein gjerne ha att pengar til å 
utføra ikkje lovpålagde oppgåver. Mange av dei oppgåvene kan i enkelte tilfelle spara 
kommunen for pengar. Difor er det viktig at kutta i budsjett ikkje går utover dei tiltaka som 
kommunen har for å unngå å bruka unødvendige midlar. Hugs og dei to viktigaste tinga ein 
må ha i hovudet når ein jobbar med budsjett, nemleg distrikta og ungdomen. 
Saksordførarar: Sander Eide Aase og Eusebiu Amanalachioai 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Framlegg frå FrP, AP, KrF og H sett fram av Hans Arne Børsheim, KrF: Som rådmannen sitt 
framlegg med følgjande tillegg og endringar:  
Framlegget har fylgjande endringar: 
Post 1. Auken i gebyrinntekter vert redusert. 
Auke i gebyr vert  370.000 kr. Gebyr for førehandskonferanse vert sett ned til 1000 kr. 
Post 2. Auka utbyte frå Kvam Energi AS.  
Summen vert auka frå 1.7 mill til 3,7 mill i 2021. 
Post 4. Medlemsskap Norsk bane.  
Dette vert vidareført i 2021. 
Post 13. Hardangerrådet.  
Løyvinga vert oppretthalden i 2021 og 2022. 
Post 18. Innsparing generell kurspott og reiseaktivitet.  
Denne vert auka med 100.000 kr i 2021 og vidare i heile økonomiplanperioden. 
Post 28. Struktur- bibliotek Ålvik.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Rådmannen får i oppgåve å vurdere 
automatisering av utlån ved hjelp av adgangskort/bok i butikk og kva dette vil kosta å få på 
plass. Frist 1. tertial.  Økonomiplanen må justerast etter endleg vedtak 1.tertial.  
Post 29. Struktur-Strandebarm bibliotek.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Rådmannen får i oppgåve å vurdere 



automatisering av utlån ved hjelp av lånekort/bok i butikk og kva dette vil kosta og få på 
plass. Frist 1. tertial.  Økonomiplanen må justerast etter endeleg vedtak 1.tertial. 
Post 30. Struktur Tørvikbygd skule.  
Skulen vert oppretthalden.  
Post 33. Redusert bruk kraftfond 2021.  
500.000 kr 
Post 34. Tilbakeføring lån Hardanger AKS 2021.  
+ 500.000 kr. 
Post 35. Leanprogram Kvam 22-23-24 (stillingsvurdering)   
Innsparing:  
0,5 mill i 2021,  
auke med  1 mill i 2022 til 1,5 mill  
og med 2 mill til 3,5 mill i 2023 og 2024 
(innsparing 5,5 mill i økonomiplanperioden) 
 
Verbalpunkt til budsjettet. 
Sommaropen barnehage.  
Rådmannen får i oppgåve å ta kontakt med Sandven Fus barnehage for å sjå på 
moglegheiten for eit tilbod om sommaropen barnehage i lag med dei.  Frist: 1. tertial 
Post 25. Spesialundervisning skule/barnehage 
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei  god og tillpassa opplæring i heradet. Ein 
reduksjon  i spesialundervisning bekymrer mange. Ein ber om at rådmannen rapporterer 
spesielt på dette området.   
 
 
 
Post 26.  
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei verdig og god eldreomsorg i heradet. Ein 
reduksjon i antall sengeplasser på institusjon bekymrer mange. Ein ber om at rådmannen 
rapporterer spesielt på dette området viss det viser seg å være behov for å opprettholde 
antall senger.  
 
Post 31. Turnuslege.  
Rådmannen får i oppgåve å komme tilbake med eige sak som belyser moglegheiter for å 
oppretthalde eit tilbod til turnuslegar i heradet. Frist 1.tertial. 
Post 1. Gebyr .  
Gebyret for  førehandskonferanse  vert redusert til 1000 kr. Dette er fyrste møtet med 
heradet og byggesakshandsamar. Terskelen for å få god veiledning og råd skal vera låg. Dette 
er svært viktig for ei god sakshandsaming vidare.  
Avsnitt 7. Mottak flyktningar.  
Kvam herad skal ta i mot 15 flyktningar inklusive familiegjenforening. Dette for å sikra god 
integrering av dei som kjem. 
Post 35: 
Lean program Kvam 21-24. (stillingsvurdering) 
Kvam Heradstyre ber Rådmann sette i gang Kvam 21-24 eit prosjekt for å ta ned 
driftskostnader og auka inntekter og ta ut potensial i best mogeleg organisering og 
samhandling på tvers i organisajonen. Kvam 21- 24 skal løysast og gjennomførast med bruk 
av interne krefter i organisasjonen.  
 



1. Rådmann får fullmakt til å utrede og gjennomføre effektiviserings- og innsparingstiltak, 
samt inntektsaukande tiltak dei komande fire åra (2021-2024) på minimum 5,5 millionar 
kroner. Arbeidet skal skje i tett dialog med organisasjonen, tillitsvalde og vernetenesta.  
2. Heradstyret  legg til grunn at ei nedbemanning kun skal realiserast gjennom naturleg 
avgang, intern omplassering, vurdera alle vakante stillingar før tilsetting, stillingsbank, 
seniortiltak m.m.  
3. Saker av strukturell og/eller prinsipiell karakter skal leggast fram for heradstyret for 
handsaming.  
4. Når leanprogrammet er etablert skal det etablerast milepelsplanar med konkrete 
effektiviserings- og innsparingsmål for budsjettåra 2021, 2022, 2023 og 2024, jfr budsjett og 
økonomiplan 
Rådmannen skal orientera skriftleg om Leanprogram,  Kvam 21-24 (stillingsvurdering) i 
tertialrapportar, årsmelding og budsjettframlegg. 

 
 
 
 

Framlegg frå SP sett fram av Jostein Ljones, Sp: Som Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
med tillegg 
 
HR 
-Rådmannen får i oppdrag å starta eit Prosjekt for auka tilstedeværelse/ mindre sjukefravær. 
mål om reduksjon i sjukefråværet med minimum 1%. 
 
 
 



 
 
 
Skule og Barnehage 
 
-- Auka grunnresurs i skule for å minka bruken av vikarar 
 
- Kutta sommer tilbodet i kommunale barnehagar sidan tilbodet har vore lite nytta og krev 
store resursar, Rådmannen får i oppdrag å samarbeida med Sandven FUS om tilbod for born 
i kommunal barnehage som har behov for tilbod om sommaren. 
 
Kvam Ungdomsråd 
- UR sit budsjett vert redusert frå kr 300,000 til 150 000. Kostnaden med politisk 
representasjon i UR vert overført frå budsjettet til UR. til ord. Politisk verksemd. Politisk 
representasjon vert redusert til ein representant etter vedtak om taletid i FSK og HST. 
○ Berekna redusert kostnad KR 40,000 
 
RMNFE 
- Redusert politisk representasjon til ein representant etter vedtak om taletid i FSK og HST 
○ Berekna innsparing kr 40,000 
 
Spesialpedagogikk 
- Auka satsing på støtteteam/ tideginnsats for å redusera behovet for enkeltvedtak om 
spes.ped. 
○ Tilegg 500 000 kr/ årlegkostnad 
- Redusert kostnad spesped. 
○ Kr 1000,000 reduksjon. 
(Etter prøveprosjektet med støtteteam såg me reduksjon i vedtak om spesped. Frå 16 til 7%) 
 
Turnusleg/LIS 1 
 
- Kvam har innan kort tid behov for å rekruttera legar, då fleire av dagens legar innan få år 
går av med pensjon. Kvam herad har difor ansvar for å bidra til utdanning av nye legar. 
○ Kostnad 800.000 
 
Administrasjon 
Stillingsvurdering 
 
- Før utlysing skal: 
○ Behovet for rekrutering til stillingen vurderast 
○ Vurderast for intern utlysing/ omorganisering 
○ Vurdera behov for kva kompetanse administrasjonen totalt sett har behov for å rekruttera. 
○ Vurdera bruk av sluttpakkar for å ta ned overtallighet i administrative stillingar. 
 
○ Redusert kostnad 500,000 for 20121 halv stilling i øk.planperioden 8 mill. tilsvarar 
reduksjon ein stilling/ år i økonomiplanperioden. 



 
 
 
 

 

Røysting:  
Framlegget frå FrP, AP, KrF og H sett fram av Hans Arne Børsheim, KrF vart sett opp mot 
framlegget til SP sett fram av Jostein Ljones.  
Framlegget frå FrP, AP, KrF og H sett fram av Hans Arne Børsheim, KrF fekk 6 røyster og vart 
vedteke. Framlegget frå SP sett fram av Jostein Ljones, SP fekk 3 røyster og fall.  
Følgjande røysta for framlegget til senterpartiet:  

· Jostein Ljones, Sp  
· Svein Stuve, Sp  
· Siv Håbrekke, Sp  



 
 
 

FSK - 116/20 Tilråding : 

Som rådmannen sitt framlegg med følgjande tillegg og endringar:  
Framlegget har fylgjande endringar: 
Post 1. Auken i gebyrinntekter vert redusert. 
Auke i gebyr vert  370.000 kr. Gebyr for førehandskonferanse vert sett ned til 1000 kr. 
Post 2. Auka utbyte frå Kvam Energi AS.  
Summen vert auka frå 1.7 mill til 3,7 mill i 2021. 
Post 4. Medlemsskap Norsk bane.  
Dette vert vidareført i 2021. 
Post 13. Hardangerrådet.  
Løyvinga vert oppretthalden i 2021 og 2022. 
Post 18. Innsparing generell kurspott og reiseaktivitet.  
Denne vert auka med 100.000 kr i 2021 og vidare i heile økonomiplanperioden. 
Post 28. Struktur- bibliotek Ålvik.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Rådmannen får i oppgåve å vurdere 
automatisering av utlån ved hjelp av adgangskort/bok i butikk og kva dette vil kosta å få på 
plass. Frist 1. tertial.  Økonomiplanen må justerast etter endleg vedtak 1.tertial.  
Post 29. Struktur-Strandebarm bibliotek.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Rådmannen får i oppgåve å vurdere 
automatisering av utlån ved hjelp av lånekort/bok i butikk og kva dette vil kosta og få på 
plass. Frist 1. tertial.  Økonomiplanen må justerast etter endeleg vedtak 1.tertial. 
Post 30. Struktur Tørvikbygd skule.  
Skulen vert oppretthalden.  
Post 33. Redusert bruk kraftfond 2021.  
500.000 kr 
Post 34. Tilbakeføring lån Hardanger AKS 2021.  
+ 500.000 kr. 
Post 35. Leanprogram Kvam 22-23-24 (stillingsvurdering)   
Innsparing:  
0,5 mill i 2021,  
auke med  1 mill i 2022 til 1,5 mill  
og med 2 mill til 3,5 mill i 2023 og 2024 
(innsparing 5,5 mill i økonomiplanperioden) 
 
Verbalpunkt til budsjettet. 
Sommaropen barnehage.  
Rådmannen får i oppgåve å ta kontakt med Sandven Fus barnehage for å sjå på 
moglegheiten for eit tilbod om sommaropen barnehage i lag med dei.  Frist: 1. tertial 
Post 25. Spesialundervisning skule/barnehage 
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei  god og tillpassa opplæring i heradet. Ein 
reduksjon  i spesialundervisning bekymrer mange. Ein ber om at rådmannen rapporterer 
spesielt på dette området.   
 
 
 
Post 26.  



Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei verdig og god eldreomsorg i heradet. Ein 
reduksjon i antall sengeplasser på institusjon bekymrer mange. Ein ber om at rådmannen 
rapporterer spesielt på dette området viss det viser seg å være behov for å opprettholde 
antall senger.  
 
Post 31. Turnuslege.  
Rådmannen får i oppgåve å komme tilbake med eige sak som belyser moglegheiter for å 
oppretthalde eit tilbod til turnuslegar i heradet. Frist 1.tertial. 
Post 1. Gebyr .  
Gebyret for  førehandskonferanse  vert redusert til 1000 kr. Dette er fyrste møtet med 
heradet og byggesakshandsamar. Terskelen for å få god veiledning og råd skal vera låg. Dette 
er svært viktig for ei god sakshandsaming vidare.  
Avsnitt 7. Mottak flyktningar.  
Kvam herad skal ta i mot 15 flyktningar inklusive familiegjenforening. Dette for å sikra god 
integrering av dei som kjem. 
Post 35: 
Lean program Kvam 21-24. (stillingsvurdering) 
Kvam Heradstyre ber Rådmann sette i gang Kvam 21-24 eit prosjekt for å ta ned 
driftskostnader og auka inntekter og ta ut potensial i best mogeleg organisering og 
samhandling på tvers i organisajonen. Kvam 21- 24 skal løysast og gjennomførast med bruk 
av interne krefter i organisasjonen.  
 
1. Rådmann får fullmakt til å utrede og gjennomføre effektiviserings- og innsparingstiltak, 
samt inntektsaukande tiltak dei komande fire åra (2021-2024) på minimum 5,5 millionar 
kroner. Arbeidet skal skje i tett dialog med organisasjonen, tillitsvalde og vernetenesta.  
2. Heradstyret  legg til grunn at ei nedbemanning kun skal realiserast gjennom naturleg 
avgang, intern omplassering, vurdera alle vakante stillingar før tilsetting, stillingsbank, 
seniortiltak m.m.  
3. Saker av strukturell og/eller prinsipiell karakter skal leggast fram for heradstyret for 
handsaming.  
4. Når leanprogrammet er etablert skal det etablerast milepelsplanar med konkrete 
effektiviserings- og innsparingsmål for budsjettåra 2021, 2022, 2023 og 2024, jfr budsjett og 
økonomiplan 
Rådmannen skal orientera skriftleg om Leanprogram,  Kvam 21-24 (stillingsvurdering) i 
tertialrapportar, årsmelding og budsjettframlegg. 



 
Saksordførar: Hans Arne Børsheim, KrF  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet:  
Som rådmannen sitt framlegg med følgjande tillegg og endringar:  
Framlegget har fylgjande endringar: 
Post 1. Auken i gebyrinntekter vert redusert. 
Auke i gebyr vert  370.000 kr. Gebyr for førehandskonferanse vert sett ned til 1000 kr. 
Post 2. Auka utbyte frå Kvam Energi AS.  
Summen vert auka frå 1.7 mill til 3,7 mill i 2021. 
Post 4. Medlemsskap Norsk bane.  
Dette vert vidareført i 2021. 
Post 13. Hardangerrådet.  
Løyvinga vert oppretthalden i 2021 og 2022. 
Post 18. Innsparing generell kurspott og reiseaktivitet.  
Denne vert auka med 100.000 kr i 2021 og vidare i heile økonomiplanperioden. 
Post 28. Struktur- bibliotek Ålvik.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Rådmannen får i oppgåve å vurdere 
automatisering av utlån ved hjelp av adgangskort/bok i butikk og kva dette vil kosta å få på 
plass. Frist 1. tertial.  Økonomiplanen må justerast etter endleg vedtak 1.tertial.  
Post 29. Struktur-Strandebarm bibliotek.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Rådmannen får i oppgåve å vurdere 
automatisering av utlån ved hjelp av lånekort/bok i butikk og kva dette vil kosta og få på 



plass. Frist 1. tertial.  Økonomiplanen må justerast etter endeleg vedtak 1.tertial. 
Post 30. Struktur Tørvikbygd skule.  
Skulen vert oppretthalden.  
Post 33. Redusert bruk kraftfond 2021.  
500.000 kr 
Post 34. Tilbakeføring lån Hardanger AKS 2021.  
+ 500.000 kr. 
Post 35. Leanprogram Kvam 22-23-24 (stillingsvurdering)   
Innsparing:  
0,5 mill i 2021,  
auke med  1 mill i 2022 til 1,5 mill  
og med 2 mill til 3,5 mill i 2023 og 2024 
(innsparing 5,5 mill i økonomiplanperioden) 
 
Verbalpunkt til budsjettet. 
Sommaropen barnehage.  
Rådmannen får i oppgåve å ta kontakt med Sandven Fus barnehage for å sjå på 
moglegheiten for eit tilbod om sommaropen barnehage i lag med dei.  Frist: 1. tertial 
Post 25. Spesialundervisning skule/barnehage 
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei  god og tillpassa opplæring i heradet. Ein 
reduksjon  i spesialundervisning bekymrer mange. Ein ber om at rådmannen rapporterer 
spesielt på dette området.   
Post 26.  
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei verdig og god eldreomsorg i heradet. Ein 
reduksjon i antall sengeplasser på institusjon bekymrer mange. Ein ber om at rådmannen 
rapporterer spesielt på dette området viss det viser seg å være behov for å opprettholde 
antall senger.  
 
Post 31. Turnuslege.  
Rådmannen får i oppgåve å komme tilbake med eige sak som belyser moglegheiter for å 
oppretthalde eit tilbod til turnuslegar i heradet. Frist 1.tertial. 
Post 1. Gebyr .  
Gebyret for  førehandskonferanse  vert redusert til 1000 kr. Dette er fyrste møtet med 
heradet og byggesakshandsamar. Terskelen for å få god veiledning og råd skal vera låg. Dette 
er svært viktig for ei god sakshandsaming vidare.  
Avsnitt 7. Mottak flyktningar.  
Kvam herad skal ta i mot 15 flyktningar inklusive familiegjenforening. Dette for å sikra god 
integrering av dei som kjem. 
Post 35: 
Lean program Kvam 21-24. (stillingsvurdering) 
Kvam Heradstyre ber Rådmann sette i gang Kvam 21-24 eit prosjekt for å ta ned 
driftskostnader og auka inntekter og ta ut potensial i best mogeleg organisering og 
samhandling på tvers i organisajonen. Kvam 21- 24 skal løysast og gjennomførast med bruk 
av interne krefter i organisasjonen.  
 
1. Rådmann får fullmakt til å utrede og gjennomføre effektiviserings- og innsparingstiltak, 
samt inntektsaukande tiltak dei komande fire åra (2021-2024) på minimum 5,5 millionar 
kroner. Arbeidet skal skje i tett dialog med organisasjonen, tillitsvalde og vernetenesta.  
2. Heradstyret  legg til grunn at ei nedbemanning kun skal realiserast gjennom naturleg 



avgang, intern omplassering, vurdera alle vakante stillingar før tilsetting, stillingsbank, 
seniortiltak m.m.  
3. Saker av strukturell og/eller prinsipiell karakter skal leggast fram for heradstyret for 
handsaming.  
4. Når leanprogrammet er etablert skal det etablerast milepelsplanar med konkrete 
effektiviserings- og innsparingsmål for budsjettåra 2021, 2022, 2023 og 2024, jfr budsjett og 
økonomiplan 
Rådmannen skal orientera skriftleg om Leanprogram,  Kvam 21-24 (stillingsvurdering) i 
tertialrapportar, årsmelding og budsjettframlegg. 

 
Saksordførar: Hans Arne Børsheim, KrF  
 
 
 
 

Tillegg til innstilling frå formannskapet: 
Alle summer er endringar i høve formannskapet si innstilling 
 
• Post 7. Generell innsparing i drift på Rådmann, politisk, økonomi og IT 
10 % reduksjon møtegodtgjersle og fleire kveldsmøte, innsparing frå 2021 kr 100 000 
• Post 13. Hardangerrådet. 
Løyvinga vert oppretthalden i 2021 og avtale reforhandla / vurdert for 2022, innsparing frå 
2022 kr 300 000. 
• Post 16 Innsparingar administrativ stillingar/stillingsstopp 
Auka reduksjon i 2021 med kr 200 000, 2022 med kr 300 000, 2023 og 2024 
kr 500 000. Reduksjon gjeld også mindre bruk av innleigde konsulentar 



• Post 18. Innsparing generell kurspott og reiseaktivitet. 
Reduksjonnen vert auka med kr 300 000 i 2021 og vidareførast i heile økonomiplanperioden. 
• Post 20 Innsparingskrav sosialkontorteneste 
Barnetrygda skal ikkje reknast som inntekt ved berekning av sosialstønad, årleg budsjettauke 
kr 750 000 
• Post 25 Redusera spesialpedagogikk i skule og barnehage. 
Auke til støtteteam kr 200 000 i 2021 og kr 500 000 årleg resten av perioden 
• Post 28. Struktur- bibliotek Ålvik. 
Rådmannen får i oppgåve å vurdere automatisering av utlån ved hjelp av adgangskort og kva 
dette vil kosta å få på plass. Frist 1. tertial. Event. redusert driftskostnad blir lagt fram i 
budsjett 2022. Nullar ut reduksjon for 2021 som utgjer kr 100 000. Estimert årleg utgift 
resten av perioden kr 100 000 
• Post 29. Struktur-Strandebarm bibliotek. 
Ordninga blir vidareført som i dag. Nullar ut reduksjon for heile perioden, som inneber ei 
auke på kr 48 000 i 2021 og kr 166 000 årleg for resten av perioden. 
 
• Post 33. Redusert bruk kraftfond 2021. 
Auka reduksjon f.o.m. 2021 kr 500.000 pr år. Justering av retningsliner som prioriterer 
berekraft og arbeidsplassar 
 
Forslaget inneber auka innsparing 2021 med kr 2 000 og for 2022 med kr 14 000. 
For 2023 og 2024 redusert innsparing på kr 86 000. 
 
 
 

 
 
Budsjett 2021/økonomiplan 2021-24 
 
Kvam Senterparti ynskjer at heradet skal levera gode tenester nær folk, og me vil leggja til 
rette for vekst i heile Kvam. Kvam herad er veldrive, og leverer gode tenester på alle 
områder. Det har i mange år vore investert i ny bygningsmasse, slik at me no har ei høg 
gjeld. Dette meiner Kvam Senterparti at me kan leva med, men det er krevjande no på grunn 
av pandemi, låge kraftprisar og reduserte skatteinntekter. Dette vonar me vil endra seg, og 
me ynskjer ikkje å redusera tilbod i utkantane for å saldera budsjettet. Det som er lagt ned, 
vil ikkje koma att, så me vil stramma inn på andre felt i ein periode no, og har ei von om 
vaksinar, høgare kraftprisar, auka skatteinngang og ny regjering. 
 
 
 
Sparetiltak i økonomiplanperioden 2021-2024 
 
Rådmannen har lagt fram ei lang rekkje med sparetiltak i framlegg til budsjett. Kvam 
Senterparti ynskjer ikkje å spara på tenester, og særleg ikkje i utkantane der dette er 
avgjerande for at desse bygdene er attraktive å busetja seg i. Sjølv om heradet sparar, 
påfører me ofte innbyggjarane her ein kostnad. Senterpartiet har teke vekk ein del tiltak på 
sparelista, men har eit framlegg til finansiering, slik at det i vårt framlegg vert spara om lag 2 
mill meir i økonomiplanperioden. 
 



Fylgjande tiltak ynskjer Kvam Senterparti å ta ut av lista: 
 
• Hardangerrådet, framlegg frå rådmannen å redusera med 300000,- kvart år frå 2022. 
Senterpartiet ser på regionrådet som eit viktig fora for samhandling i Hardangerregionen, og 
me ynskjer å halda fram på same nivå. Dersom me vel å redusera dette, vil det vera det same 
som å leggja ned Hardangerrådet. 
• Tilskot til lag og organisasjonar, framlegg frå rådmannen å redusera tilskot med 200000,- 
Senterpartiet ser på det arbeidet som vet gjort i lag og organisasjonar som så viktig for Kvam, 
at me ynskjer å halda fram med tilskot på same nivå. Det mangfaldet av organisasjonar me 
har i Kvam er med på å gjera Kvam til ein attraktiv stad å busetja seg. Ungdomen som veks 
opp i Kvam kjem att dersom det er arbeidsplassar, men organisasjonsliv og fritidsaktivitetar 
for både vaksne og born er og viktig. 
• Spesialpedagogikk. Kvam Senterparti ynskjer å fylgja rådmannen sitt framlegg om kutt i 
spesialundervisninga, men me ynskjer ikkje å redusera ramma til skule. Kvam låg tidlegare 
høgt i tal elevar med spesialundervisning. Då gjorde ein tiltak i skulen for å redusera dette. 
Det vart sett i gang støttesystem der elevane skulle få hjelp i klasseromma, grupper eller to-
lærer system. Skulen fekk behalda ramma i to år for å få på plass støttesystemet. Etter to år 
måtte ein kutta også i skulane og spesialundervisninga har stege jamnt og trutt etter dette. 
Kvam Senterparti ynskjer difor at ressursane skal bli i skulen og at skulane på nytt skal prøve 
å få ned spesialundervisninga. 
• Bibliotek Ålvik. Framlegg frå rådmannen å leggja ned dette. Senterpartiet sitt framlegg er å 
ikkje leggja ned. Det er viktig å halda på tenester i alle bygder. Dette gjev grunnlag for 
levande bygdelag i heile heradet. 
• Bibliotek Strandebarm. Framlegg frå rådmannen å leggja ned dette. Senterpartiet sitt 
framlegg er å ikkje leggja ned. Med same argumentasjon som i Ålvik 
• Tørvikbygd skule. Rådmannen sitt framlegg er å leggja den ned frå 2022. Senterpartiet har 
programfesta å ikkje endra skulestruktur, og går inn for at Tørvikbygd skule ikkje vert lagt 
ned. Men me ser i tillegg eit flott engasjement i bygda, der det vert gjort grep for å styrka 
grunnlaget for skulen i framtida. Dette gjer og at me trygge på at det vert feil å leggja ned no. 
• Turnuslege. Rådmannen får i oppgåve å komme tilbake med eige sak som avklarar 
mogelege måtar å behalda eit tilbod til turnuslegar i heradet. Frist 1.tertial. 
 
 
Kvam Senterparti sitt framlegg til finansiering av dei tiltaka me tek ut av sparelista: 
 
• Auka utbytte frå Kvam Energi. Rådmannen sitt framlegg er å ta eit auka utbytte på 4,7 mill. 
Senterpartiet meinar at me i ein ekstraordinær situasjon kan forsvara å ta ut noko meir. Vårt 
framlegg er totalt 8 mill i økonomiplanperioden 
• Auka innsparing drift Rådmann, politisk, økonomi og IT. Rådmannen sitt framlegg er spara 
0,6 mill,- Senterpartiet sitt framlegg er å auka dette til totalt 1,2 mill i økonomiplanperioden. 
• Innsparing administrative stillingar. Bruk av sluttpakker bør vurderast. Kvam Senterparti 
meinar at me må snu alle steinar før me kuttar i tenestetilbodet. Då ynskjer me å leggja opp 
til ein reduksjon i administrative stillingar. Dersom me i snitt reduserer med ein stilling i året 
gjennom økonomiplanperioden, vil me totalt spara opp mot 8,5 mill 
• Reduksjon i politisk representasjon i UR og RMNF 
• Leggja ned utval Miljø, plan og bygg. I interpellasjon i heradsstyre 29.09.20 bad Kvam 
Senterparti rådmannen om ei sak som synleggjorde dei faktiske kostnadane, samt det reelle 
behovet for utvalet. Bakgrunnen for dette er mellom anna at kommunen har heilt ny 
arealdel til kommune-planen, noko som då skal generera mindre dispensasjons-søknader til 



utvalet. I svaret på interpellasjonen fekk me svar på dei opplysningane me etterlyste. 
Dette viste ein kostnad på omlag 0,4 mill. Dette meiner me i Kvam Sp er for høgt. 
• Auka innsparing på generell kurspott og reiseaktivitet. I vanskelege tider kan det vera 
nødvendig med eit kvileskjer. Senterpartiet sitt framlegg er å auka innsparinga på generell 
kurspott og reiseaktivitet med 0,6 mill i økonomiplanperioden. 
• Redusert utbetaling kraftfond. Sidan Kvam Senterparti tenkjer at me er nede i ein bylgjedal 
me skal opp av, tenkjer me at me kan utsetja utbetaling frå kraftfondet med 1 mill i året, 
totalt 4 mill i økonomiplanperioden 
• Prosjekt redusert sjukefråvær. Sjukefråværet i Kvam Herad ligg høgare en 
landsgjennomsnittet. Nyare forsking viser at nokon av dei hyppigaste årsakene til fråvær kan 
vera i element som; låg grad av sosial støtte og leiarstøtte, motstridande krav i arbeidet, 
høge emosjonelle krav, oppleving av stress og liten innflytelse og kontroll i arbeidet. Med eit 
fråvær i Kvam Herad på 7-9 %, meiner Senterpartiet at det må setjast inn tiltak som 
reduserer dette ned mot det som er landsgjennomsnittet. Senterpartiet ynskjer det vert 
gjort tiltak for å skapa tydelege leiarar, og at det vert sett fokus på eit godt arbeidsmiljø ute 
på arbeidsplassane med nulltoleranse for mobbing og trakassering. 
 
Dette vil som vist i vår tabell nedst i dokumentet, gje ei auka innsparing i høve til rådmannen 
sitt framlegg på 0,85 mill i økonomiplanperioden 
 
 

 

 
 
 
 

 

Framlegg frå AP, FrP, H og KrF sett fram av Hans Arne Børsheim, KrF: Rådmannen sitt 
budsjettframlegg med tillegg, frå Ap , KrF , Høgre og FrP. 
Framlegget har fylgjande endringar: 
Post 1. Auken i gebyrinntekter vert redusert. 
Auke i gebyr vert  370.000 kr. Gebyr for førehandskonferanse vert sett ned til 1000 kr. 
Post 2. Auka utbyte frå Kvam Energi AS.  
Summen vert auka frå 1.7 mill til 3,7 mill i 2021. 
Post 4. Medlemsskap Norsk bane.  
Dette vert vidareført i 2021. 



Post 13. Hardangerrådet.  
Løyvinga vert oppretthalden i 2021 og 2022. 
Post 18. Innsparing generell kurspott og reiseaktivitet.  
Denne vert auka med00.000 kr i 2021 og vidare i heile økonomiplanperioden. 
Post 28. Struktur- bibliotek Ålvik.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Heradsstyret ynskjer at boktilbodet skal stå ved 
lag i Ålvik. Rådmannen får i oppgåve å vurdere automatisering av utlån ved hjelp av 
adgangskort/bok i butikk og kva dette vil kosta å få på plass. Heradsstyret føreset at dette 
skjer i samråd med representantar frå bygda/grendeutvalet. Frist 1. tertial.  Økonomiplanen 
må justerast etter endleg vedtak 1.tertial.  
Post 29. Struktur-Strandebarm bibliotek.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Heradsstyret ynskjer at boktilbodet skal stå ved 
lag i Strandebarm. Rådmannen får i oppgåve å vurdere automatisering av utlån ved hjelp av 
lånekort/bok i butikk og kva dette vil kosta og få på plass. Heradsstyret føreset at dette skjer 
i samråd med representantar frå bygda/grendeutvalet Frist 1. tertial.  Økonomiplanen må 
justerast etter endeleg vedtak 1.tertial. 
Post 30. Struktur Tørvikbygd skule.  
Skulestrukturen vert uendra. 
Post 33. Redusert bruk kraftfond 2021.  
500.000 kr 
Post 34. Tilbakeføring lån Hardanger AKS 2021.  
+ 475.000 kr. 
Post 35. Leanprogram Kvam 22-23-24 (stillingsvurdering)   
Innsparing:  
0,5 mill i 2021,  
auke med  1 mill i 2022 til 1,5 mill  
og med 2 mill til 3,5 mill i 2023 og 2024 
(innsparing 5,5 mill i økonomiplanperioden) 
 
Verbalpunkt til budsjettet. 
Sommaropen barnehage.  
Rådmannen får i oppgåve å ta kontakt med Sandven Fus barnehage for å sjå på 
moglegheiten for eit tilbod om sommaropen barnehage i lag med dei.  Frist: 1. tertial 
*  Post 25. Spesialundervisning/støttefunksjonar: 
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei  god og tillpassa opplæring i heradet. Ein 
reduksjon  i spesialundervisning bekymrar mange. Reduksjon føreset vridning frå 
eineundervinsing til støttetiltak. 
Ein ber om at rådmannen rapporterer løpande i tertialrapportane - spesielt på korleis 
støttefunksjonar vert nytta for å få dette til.   
 
 
 
Post 26.  
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei verdig og god eldreomsorg i heradet. Ein 
reduksjon i antall sengeplasser på institusjon bekymrer mange. Ein ber om at rådmannen 
rapporterer spesielt på dette området viss det viser seg å være behov for å opprettholde 
antall senger.  
 
Post 31. Turnuslege.  



Rådmannen får i oppgåve å komme tilbake med eige sak som belyser moglegheiter for å 
oppretthalde eit tilbod til turnuslegar i heradet. Frist 1.tertial. 
Post 1. Gebyr .  
Gebyret for  førehandskonferanse  vert redusert til 1000 kr. Dette er fyrste møtet med 
heradet og byggesakshandsamar. Terskelen for å få god veiledning og råd skal vera låg. Dette 
er svært viktig for ei god sakshandsaming vidare.  
Avsnitt 7. Mottak flyktningar.  
Kvam herad skal ta i mot 15 flyktningar inklusive familiegjenforening. Dette for å sikra god 
integrering av dei som kjem. 
Post 35: 
Lean program Kvam 21-24. (stillingsvurdering) 
Kvam Heradstyre ber Rådmann sette i gang Kvam 21-24 eit prosjekt for å ta ned 
driftskostnader og auka inntekter og ta ut potensial i best mogeleg organisering og 
samhandling på tvers i organisajonen. Kvam 21- 24 skal løysast og gjennomførast med bruk 
av interne krefter i organisasjonen.  
 
1. Rådmann får fullmakt til å utrede og gjennomføre effektiviserings- og innsparingstiltak, 
samt inntektsaukande tiltak dei komande fire åra (2021-2024) på minimum 5,5 millionar 
kroner. Arbeidet skal skje i tett dialog med organisasjonen, tillitsvalde og vernetenesta.  
2. Heradstyret  legg til grunn at ei nedbemanning kun skal realiserast gjennom naturleg 
avgang, intern omplassering, vurdera alle vakante stillingar før tilsetting, stillingsbank, 
seniortiltak, sluttpakkar m.m.  
3. Saker av strukturell og/eller prinsipiell karakter skal leggast fram for heradstyret for 
handsaming.  
4. Når leanprogrammet er etablert skal det etablerast milepelsplanar med konkrete 
effektiviserings- og innsparingsmål for budsjettåra 2021, 2022, 2023 og 2024, jfr budsjett og 
økonomiplan 
Rådmannen skal orientera skriftleg om Leanprogram,  Kvam 21-24 (stillingsvurdering) i 
tertialrapportar, årsmelding og budsjettframlegg. 
 
*Heradsstyret ser Hardangerrådet si verksemd som vesentleg for å ivareta regionen sine 
interesser overfor fylke og stat, og føreset eit aktivt samarbeid med Hardagerrådet for å 
vareta dette når løyvingane til rådet vert reduserte frå 2023. 
 
* Med bakgrunn i utfordringar knytt til klima og miljø-utfordringane vi står i, og regjeringa si 
målsetnad om å redusere klimautslipp med 50% til 2030, ynskjer Kvam herad å gjere tiltak 
for smart bruk av energi i kommunal verksemd. Jf  rådmannen kan reduksjon av 
innetemperatur med 1 grad kunne gje reduserte utgifter til drift storleik kr 60 000 
Rådmannen får i oppgåve å engasjere skuler og institusjonene til smart enegiforbruk. 
  
* Kvam herad skal nytte sin makt ved innkjøp og alltid vurdere grøne vilkår ved innkjøp. Dvs 
legge inn vurderingar av omsyn til: klima, naturmangfald og sirkulærøkonomi , der det er 
aktuelt ,når ein skal velge leverandør. 
 
 



 
 
 
 
 
 

Røysting:  
1. Framlegget frå R og SV sett fram av Geir Madsen, SV vart sett opp mot 

Fellesframlegget til AP, FrP, H og KrF sett fram av Hans Arne Børsheim, KrF. 
Framlegget frå R og SV fekk 2 røyster og fall mot 25 røyster.  
 
Følgjande røysta for framlegget til R og SV:  

· Håvard Gjerde, R  
· Geir Madsen, SV  

 
2. Fellesframlegget frå AP, FrP, H og KrF vart sett opp mot SP sitt framlegg sett fram av 

Jostein Ljones, SP. Framlegget frå SP sett fram av Jostein Ljones, SP fekk 8 røyster 
(Senterpartiet sine 8 representantar røysta for Sp sitt forslag) og fall mot 19 røyster. 
Fellesframlegget frå AP, FrP, H og KrF fekk 19 røyster og vart vedteke.  



 

HST - 136/20 VEDTAK: 

Rådmannen sitt budsjettframlegg med tillegg, frå Ap , KrF , Høgre og FrP. 
Framlegget har fylgjande endringar: 
Post 1. Auken i gebyrinntekter vert redusert. 
Auke i gebyr vert  370.000 kr. Gebyr for førehandskonferanse vert sett ned til 1000 kr. 
Post 2. Auka utbyte frå Kvam Energi AS.  
Summen vert auka frå 1.7 mill til 3,7 mill i 2021. 
Post 4. Medlemsskap Norsk bane.  
Dette vert vidareført i 2021. 
Post 13. Hardangerrådet.  
Løyvinga vert oppretthalden i 2021 og 2022. 
Post 18. Innsparing generell kurspott og reiseaktivitet.  
Denne vert auka med00.000 kr i 2021 og vidare i heile økonomiplanperioden. 
Post 28. Struktur- bibliotek Ålvik.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Heradsstyret ynskjer at boktilbodet skal stå ved 
lag i Ålvik. Rådmannen får i oppgåve å vurdere automatisering av utlån ved hjelp av 
adgangskort/bok i butikk og kva dette vil kosta å få på plass. Heradsstyret føreset at dette 
skjer i samråd med representantar frå bygda/grendeutvalet. Frist 1. tertial.  Økonomiplanen 
må justerast etter endleg vedtak 1.tertial.  
Post 29. Struktur-Strandebarm bibliotek.  
Redusert innsparing med 50.000 kr i 2021. Heradsstyret ynskjer at boktilbodet skal stå ved 
lag i Strandebarm. Rådmannen får i oppgåve å vurdere automatisering av utlån ved hjelp av 
lånekort/bok i butikk og kva dette vil kosta og få på plass. Heradsstyret føreset at dette skjer 
i samråd med representantar frå bygda/grendeutvalet Frist 1. tertial.  Økonomiplanen må 
justerast etter endeleg vedtak 1.tertial. 
Post 30. Struktur Tørvikbygd skule.  
Skulestrukturen vert uendra. 
Post 33. Redusert bruk kraftfond 2021.  
500.000 kr 
Post 34. Tilbakeføring lån Hardanger AKS 2021.  
+ 475.000 kr. 
Post 35. Leanprogram Kvam 22-23-24 (stillingsvurdering)   
Innsparing:  
0,5 mill i 2021,  
auke med  1 mill i 2022 til 1,5 mill  
og med 2 mill til 3,5 mill i 2023 og 2024 
(innsparing 5,5 mill i økonomiplanperioden) 
 
Verbalpunkt til budsjettet. 
Sommaropen barnehage.  
Rådmannen får i oppgåve å ta kontakt med Sandven Fus barnehage for å sjå på 
moglegheiten for eit tilbod om sommaropen barnehage i lag med dei.  Frist: 1. tertial 
*  Post 25. Spesialundervisning/støttefunksjonar: 
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei  god og tillpassa opplæring i heradet. Ein 
reduksjon  i spesialundervisning bekymrar mange. Reduksjon føreset vridning frå 
eineundervinsing til støttetiltak. 
Ein ber om at rådmannen rapporterer løpande i tertialrapportane - spesielt på korleis 
støttefunksjonar vert nytta for å få dette til.   



 
Post 26.  
Partia er svært opptekne av at me fortsatt skal ha ei verdig og god eldreomsorg i heradet. Ein 
reduksjon i antall sengeplasser på institusjon bekymrer mange. Ein ber om at rådmannen 
rapporterer spesielt på dette området viss det viser seg å være behov for å opprettholde 
antall senger.  
 
Post 31. Turnuslege.  
Rådmannen får i oppgåve å komme tilbake med eige sak som belyser moglegheiter for å 
oppretthalde eit tilbod til turnuslegar i heradet. Frist 1.tertial. 
Post 1. Gebyr .  
Gebyret for  førehandskonferanse  vert redusert til 1000 kr. Dette er fyrste møtet med 
heradet og byggesakshandsamar. Terskelen for å få god veiledning og råd skal vera låg. Dette 
er svært viktig for ei god sakshandsaming vidare.  
Avsnitt 7. Mottak flyktningar.  
Kvam herad skal ta i mot 15 flyktningar inklusive familiegjenforening. Dette for å sikra god 
integrering av dei som kjem. 
Post 35: 
Lean program Kvam 21-24. (stillingsvurdering) 
Kvam Heradstyre ber Rådmann sette i gang Kvam 21-24 eit prosjekt for å ta ned 
driftskostnader og auka inntekter og ta ut potensial i best mogeleg organisering og 
samhandling på tvers i organisajonen. Kvam 21- 24 skal løysast og gjennomførast med bruk 
av interne krefter i organisasjonen.  
 
1. Rådmann får fullmakt til å utrede og gjennomføre effektiviserings- og innsparingstiltak, 
samt inntektsaukande tiltak dei komande fire åra (2021-2024) på minimum 5,5 millionar 
kroner. Arbeidet skal skje i tett dialog med organisasjonen, tillitsvalde og vernetenesta.  
2. Heradstyret  legg til grunn at ei nedbemanning kun skal realiserast gjennom naturleg 
avgang, intern omplassering, vurdera alle vakante stillingar før tilsetting, stillingsbank, 
seniortiltak, sluttpakkar m.m.  
3. Saker av strukturell og/eller prinsipiell karakter skal leggast fram for heradstyret for 
handsaming.  
4. Når leanprogrammet er etablert skal det etablerast milepelsplanar med konkrete 
effektiviserings- og innsparingsmål for budsjettåra 2021, 2022, 2023 og 2024, jfr budsjett og 
økonomiplan 
Rådmannen skal orientera skriftleg om Leanprogram,  Kvam 21-24 (stillingsvurdering) i 
tertialrapportar, årsmelding og budsjettframlegg. 
 
*Heradsstyret ser Hardangerrådet si verksemd som vesentleg for å ivareta regionen sine 
interesser overfor fylke og stat, og føreset eit aktivt samarbeid med Hardagerrådet for å 
vareta dette når løyvingane til rådet vert reduserte frå 2023. 
 
* Med bakgrunn i utfordringar knytt til klima og miljø-utfordringane vi står i, og regjeringa si 
målsetnad om å redusere klimautslipp med 50% til 2030, ynskjer Kvam herad å gjere tiltak 
for smart bruk av energi i kommunal verksemd. Jf  rådmannen kan reduksjon av 
innetemperatur med 1 grad kunne gje reduserte utgifter til drift storleik kr 60 000 
Rådmannen får i oppgåve å engasjere skuler og institusjonene til smart enegiforbruk. 
  
* Kvam herad skal nytte sin makt ved innkjøp og alltid vurdere grøne vilkår ved innkjøp. Dvs 



legge inn vurderingar av omsyn til: klima, naturmangfald og sirkulærøkonomi , der det er 
aktuelt ,når ein skal velge leverandør. 
 
 

 
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

137/20: Prisar og gebyr 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
1.Kommunale gebyr, prisar, avgifter og betalingsordningar skal fakturerast i tråd med 
vedlegget «Prisar og gebyr 2021». 
 
2. BIR Privat AS vert delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av avfallsgebyret på 
vegne av Kvam herad, jfr §12 i Forskrift om handtering av hushaldningsavfall. Avfallsgebyret 



tilhøyrer Kvam herad.  
 
3. Avfallsgebyr skal fakturerast i tråd med vedlegget «Pristabell renovasjonsgebyr Kvam 
herad 2021». Prisen på renovasjonstenester for 2021 vert auka med 5,0 % med unntak av 
eigenandel for levering til gjenvinningsstasjonane og enkelte tenester utanfor standard 
renovasjon. Desse vert haldne uendra. Kommunalt påslag vert sett til kr 133 for hushaldning, 
kr 67 for fritidsbustader og kr 34 for campingvogn. 
 
4. Rådmannen får fullmakt til å fastsetja prisar på ny velferdsteknologi etter kvart som det 
vert aktuelt.   
 
5. Rådmannen får fullmakt til å endra prisar i tråd med statlege satsar som vert fastsett i 
statsbudsjettet.  
 
6. Rådmannen får fullmakt til å endra gebyr og prisar i tråd med evt. endringar for pris og 
gebyr i vedtak i HST-sak «Kvam herad - Budsjett 2021 og Økonomiplan 2022- 2024».  
 

19.11.2020 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne og eldre 

 

Behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 

RMNFE - 026/20 Uttale: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
1.Kommunale gebyr, prisar, avgifter og betalingsordningar skal fakturerast i tråd med 
vedlegget «Prisar og gebyr 2021». 
 
2. BIR Privat AS vert delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av avfallsgebyret på 
vegne av Kvam herad, jfr §12 i Forskrift om handtering av hushaldningsavfall. Avfallsgebyret 
tilhøyrer Kvam herad.  
 
3. Avfallsgebyr skal fakturerast i tråd med vedlegget «Pristabell renovasjonsgebyr Kvam 
herad 2021». Prisen på renovasjonstenester for 2021 vert auka med 5,0 % med unntak av 
eigenandel for levering til gjenvinningsstasjonane og enkelte tenester utanfor standard 
renovasjon. Desse vert haldne uendra. Kommunalt påslag vert sett til kr 133 for hushaldning, 
kr 67 for fritidsbustader og kr 34 for campingvogn. 
 
4. Rådmannen får fullmakt til å fastsetja prisar på ny velferdsteknologi etter kvart som det 
vert aktuelt.   
 
5. Rådmannen får fullmakt til å endra prisar i tråd med statlege satsar som vert fastsett i 
statsbudsjettet.  
 
6. Rådmannen får fullmakt til å endra gebyr og prisar i tråd med evt. endringar for pris og 
gebyr i vedtak i HST-sak «Kvam herad - Budsjett 2021 og Økonomiplan 2022- 2024».  
 

20.11.2020 Kvam arbeidsmiljøutval 

 

Behandling: 



Røysting:  
Det vart samrøystes vedteke å ta saka til vitande  
 

AMU - 006/20 Uttale: 

Saka vart teken til vitande  
 

23.11.2020 Kvam Ungdomsråd 

 

Behandling: 

Framlegg frå Sander Eide Aase: som rådmannen sitt framlegg til vedtak.  
Røysting:  
Sander Eide Aase sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 

URÅD - 049/20 Uttale: 

1.Kommunale gebyr, prisar, avgifter og betalingsordningar skal fakturerast i tråd med 
vedlegget «Prisar og gebyr 2021». 
2. BIR Privat AS vert delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av avfallsgebyret på 
vegne av Kvam herad, jfr §12 i Forskrift om handtering av hushaldningsavfall. Avfallsgebyret 
tilhøyrer Kvam herad.  
3. Avfallsgebyr skal fakturerast i tråd med vedlegget «Pristabell renovasjonsgebyr Kvam 
herad 2021». Prisen på renovasjonstenester for 2021 vert auka med 5,0 % med unntak av 
eigenandel for levering til gjenvinningsstasjonane og enkelte tenester utanfor standard 
renovasjon. Desse vert haldne uendra. Kommunalt påslag vert sett til kr 133 for hushaldning, 
kr 67 for fritidsbustader og kr 34 for campingvogn. 
4. Rådmannen får fullmakt til å fastsetja prisar på ny velferdsteknologi etter kvart som det 
vert aktuelt.   
5. Rådmannen får fullmakt til å endra prisar i tråd med statlege satsar som vert fastsett i 
statsbudsjettet.  
6. Rådmannen får fullmakt til å endra gebyr og prisar i tråd med evt. endringar for pris og 
gebyr i vedtak i HST-sak «Kvam herad - Budsjett 2021 og Økonomiplan 2022- 2024».  
Saksordførarar: Sander Eide Aase og Eusebiu Amanalachioai 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Framlegg frå AP, KRF, H og FrP sett fram av Frode Nygård, FrP: Som rådmannen sitt 
framlegg med følgjande endring:  
 
Pkt 1. i gebyrheftet: Prisen på førehandskonferanse 1.8.2 pkt 2 a) vert sett ned frå kr 1576,- 
til kr 1000,- for 2021. 
 

 

Røysting:  
Framlegget frå AP, KRF, H og FrP sett fram av Frode Nygård, FrP vart gjort om til eit 
fellesforslag frå heile formannskapet.  
Fellesframlegget vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 



FSK - 117/20 Tilråding: 

 
1.Kommunale gebyr, prisar, avgifter og betalingsordningar skal fakturerast i tråd med 
vedlegget «Prisar og gebyr 2021» med følgjande endring: Pkt 1. i gebyrheftet: Prisen på 
førehandskonferanse 1.8.2 pkt 2 a) vert sett ned frå kr 1576,- til kr 1000,- for 2021. 
 
2. BIR Privat AS vert delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av avfallsgebyret på 
vegne av Kvam herad, jfr §12 i Forskrift om handtering av hushaldningsavfall. Avfallsgebyret 
tilhøyrer Kvam herad.  
 
3. Avfallsgebyr skal fakturerast i tråd med vedlegget «Pristabell renovasjonsgebyr Kvam 
herad 2021». Prisen på renovasjonstenester for 2021 vert auka med 5,0 % med unntak av 
eigenandel for levering til gjenvinningsstasjonane og enkelte tenester utanfor standard 
renovasjon. Desse vert haldne uendra. Kommunalt påslag vert sett til kr 133 for hushaldning, 
kr 67 for fritidsbustader og kr 34 for campingvogn. 
 
4. Rådmannen får fullmakt til å fastsetja prisar på ny velferdsteknologi etter kvart som det 
vert aktuelt.   
 
5. Rådmannen får fullmakt til å endra prisar i tråd med statlege satsar som vert fastsett i 
statsbudsjettet.  
 
6. Rådmannen får fullmakt til å endra gebyr og prisar i tråd med evt. endringar for pris og 
gebyr i vedtak i HST-sak «Kvam herad - Budsjett 2021 og Økonomiplan 2022- 2024».  
Saksordførar: Evy Kleivane, AP  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet:  
1.Kommunale gebyr, prisar, avgifter og betalingsordningar skal fakturerast i tråd med 
vedlegget «Prisar og gebyr 2021» med følgjande endring: Pkt 1. i gebyrheftet: Prisen på 
førehandskonferanse 1.8.2 pkt 2 a) vert sett ned frå kr 1576,- til kr 1000,- for 2021. 
 
2. BIR Privat AS vert delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av avfallsgebyret på 
vegne av Kvam herad, jfr §12 i Forskrift om handtering av hushaldningsavfall. Avfallsgebyret 
tilhøyrer Kvam herad.  
 
3. Avfallsgebyr skal fakturerast i tråd med vedlegget «Pristabell renovasjonsgebyr Kvam 
herad 2021». Prisen på renovasjonstenester for 2021 vert auka med 5,0 % med unntak av 
eigenandel for levering til gjenvinningsstasjonane og enkelte tenester utanfor standard 
renovasjon. Desse vert haldne uendra. Kommunalt påslag vert sett til kr 133 for hushaldning, 
kr 67 for fritidsbustader og kr 34 for campingvogn. 
 
4. Rådmannen får fullmakt til å fastsetja prisar på ny velferdsteknologi etter kvart som det 
vert aktuelt.   
 
5. Rådmannen får fullmakt til å endra prisar i tråd med statlege satsar som vert fastsett i 
statsbudsjettet.  
 



6. Rådmannen får fullmakt til å endra gebyr og prisar i tråd med evt. endringar for pris og 
gebyr i vedtak i HST-sak «Kvam herad - Budsjett 2021 og Økonomiplan 2022- 2024».  
 
Saksordførar: Evy Kleivane, AP  
 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 137/20 VEDTAK: 

1.Kommunale gebyr, prisar, avgifter og betalingsordningar skal fakturerast i tråd med 
vedlegget «Prisar og gebyr 2021» med følgjande endring: Pkt 1. i gebyrheftet: Prisen på 
førehandskonferanse 1.8.2 pkt 2 a) vert sett ned frå kr 1576,- til kr 1000,- for 2021. 
 
2. BIR Privat AS vert delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av avfallsgebyret på 
vegne av Kvam herad, jfr §12 i Forskrift om handtering av hushaldningsavfall. Avfallsgebyret 
tilhøyrer Kvam herad.  
 
3. Avfallsgebyr skal fakturerast i tråd med vedlegget «Pristabell renovasjonsgebyr Kvam 
herad 2021». Prisen på renovasjonstenester for 2021 vert auka med 5,0 % med unntak av 
eigenandel for levering til gjenvinningsstasjonane og enkelte tenester utanfor standard 
renovasjon. Desse vert haldne uendra. Kommunalt påslag vert sett til kr 133 for hushaldning, 
kr 67 for fritidsbustader og kr 34 for campingvogn. 
 
4. Rådmannen får fullmakt til å fastsetja prisar på ny velferdsteknologi etter kvart som det 
vert aktuelt.   
 
5. Rådmannen får fullmakt til å endra prisar i tråd med statlege satsar som vert fastsett i 
statsbudsjettet.  
 
6. Rådmannen får fullmakt til å endra gebyr og prisar i tråd med evt. endringar for pris og 
gebyr i vedtak i HST-sak «Kvam herad - Budsjett 2021 og Økonomiplan 2022- 2024».  
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

138/20: Forskrift for  eigedomsskatt i Kvam herad for 2021  
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Vedlagde vedtekter og forskrift med heimel i lov av 6. juni 1975 om eigedomsskatt til 
kommunane §2 , vert vedteken slik dei ligg føre. 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 



FSK - 118/20 TILRÅDING: 

Vedlagde vedtekter og forskrift med heimel i lov av 6. juni 1975 om eigedomsskatt til 
kommunane §2 , vert vedteken slik dei ligg føre. 
Saksordførar: Lisbeth Freheim Oma, KrF  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 138/20 VEDTAK: 

Vedlagde vedtekter og forskrift med heimel i lov av 6. juni 1975 om eigedomsskatt til 
kommunane §2 , vert vedteken slik dei ligg føre. 
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

139/20: Brannstasjon for Norheimsund og Øystese 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
 
Kvam heradsstyre vedtek at brannstasjonen i Øystese skal seljast og lager for Sivilforsvaret 
og IUA byggjast saman med ny felles hovudbrannstasjon i Norheimsund. 
 
Rådmannen får fullmakt til å gjennomføra salet av brannstasjonen i Øystese, men det er ein 
føresetnad at kjøpesummen vert minimum kr. 5 225 000,-. 
 
Kvam heradsstyre aukar den økonomiske ramma i prosjekt P65180 «Brannstasjon KVBR» til 
kr. 36 400 000 inkl mva. Budsjettauka skal finansierast med sal av brannstasjon, minimum kr. 
5 225 000,-, meirverdiavgiftskompensasjon kr. 9 100 000 og resterande, om lag kr. 
22 100 000, med låneopptak. 
 
 
 

20.11.2020 Kvam arbeidsmiljøutval 

 

Behandling: 

Framlegg:  
Vigdis Rykkje, Leiar: Saka vert teken til orientering  
Røysting:  
Framlegget til Vigdis Rykkje, leiar vart samrøystes vedteke  
 

AMU - 008/20 UTTALE: 

Saka vart teken til orientering  
 

23.11.2020 Kvam Ungdomsråd 



 

Behandling: 

Framlegg frå Sander Eide Aase:  
Som rådmannen sitt framlegg til vedtak med følgjande tillegg: Når det kjem til val av fasade 
skal billigaste føreslåtte løysing veljast.  
Røysting:  
Sander Eide Aase sitt framlegg vart samrøystes vedteke med 8 røyster  
 

URÅD - 048/20 UTTALE: 

Kvam heradsstyre vedtek at brannstasjonen i Øystese skal seljast og lager for Sivilforsvaret 
og IUA byggjast saman med ny felles hovudbrannstasjon i Norheimsund. 
Når det kjem til val av fasade skal billigaste føreslåtte løysing veljast.  
Saksordførar: Annika Tufta og Eusebiu Amanalachioai 
  
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 119/20 TILRÅDING: 

Kvam heradsstyre vedtek at brannstasjonen i Øystese skal seljast og lager for Sivilforsvaret 
og IUA byggjast saman med ny felles hovudbrannstasjon i Norheimsund. 
 
Rådmannen får fullmakt til å gjennomføra salet av brannstasjonen i Øystese, men det er ein 
føresetnad at kjøpesummen vert minimum kr. 5 225 000,-. 
 
Kvam heradsstyre aukar den økonomiske ramma i prosjekt P65180 «Brannstasjon KVBR» til 
kr. 36 400 000 inkl mva. Budsjettauka skal finansierast med sal av brannstasjon, minimum kr. 
5 225 000,-, meirverdiavgiftskompensasjon kr. 9 100 000 og resterande, om lag kr. 
22 100 000, med låneopptak. 
 
Saksordførar: Kari Mostad, MDG  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet:  
Kvam heradsstyre vedtek at brannstasjonen i Øystese skal seljast og lager for Sivilforsvaret 
og IUA byggjast saman med ny felles hovudbrannstasjon i Norheimsund. 
 
Rådmannen får fullmakt til å gjennomføra salet av brannstasjonen i Øystese, men det er ein 
føresetnad at kjøpesummen vert minimum kr. 5 225 000,-. 
 
Kvam heradsstyre aukar den økonomiske ramma i prosjekt P65180 «Brannstasjon KVBR» til 
kr. 36 400 000 inkl mva. Budsjettauka skal finansierast med sal av brannstasjon, minimum kr. 
5 225 000,-, meirverdiavgiftskompensasjon kr. 9 100 000 og resterande, om lag kr. 
22 100 000, med låneopptak. 



Saksordførar: Kari Mostad, MDG 
 

Framlegg frå Trygve Vik, Sp: Saka vert sendt i retur til rådmannen for å vurdera på 
kostnadsreduserande tiltak 

 

Fellesframlegg AP, SP, H og KrF: Kvam heradsstyre vedtek at brannstasjonen i Øystese skal 
seljast og lager for Sivilforsvaret og IUA byggjast saman med ny felles hovudbrannstasjon i 
Norheimsund. 
 
Rådmannen får fullmakt til å gjennomføra salet av brannstasjonen i Øystese, men det er ein 
føresetnad at kjøpesummen vert minimum kr. 5 225 000,-. 
 
Kvam heradsstyre aukar den økonomiske ramma i prosjekt P65180 «Brannstasjon KVBR» til 
kr. 32 400 000 inkl mva. Budsjettauka skal finansierast med sal av brannstasjon, minimum kr. 
5 225 000,-, meirverdiavgiftskompensasjon kr. 6.500 000 og resterande, om lag kr. 20.675 
000, med låneopptak. 

 

Røysting:  
Trygve Vik, SP trekte sitt framlegg.  
Fellesframlegget sett fram av Even Øyri, AP vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 139/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre vedtek at brannstasjonen i Øystese skal seljast og lager for Sivilforsvaret 
og IUA byggjast saman med ny felles hovudbrannstasjon i Norheimsund. 
 
Rådmannen får fullmakt til å gjennomføra salet av brannstasjonen i Øystese, men det er ein 
føresetnad at kjøpesummen vert minimum kr. 5 225 000,-. 
 
Kvam heradsstyre aukar den økonomiske ramma i prosjekt P65180 «Brannstasjon KVBR» til 
kr. 32 400 000 inkl mva. Budsjettauka skal finansierast med sal av brannstasjon, minimum kr. 
5 225 000,-, meirverdiavgiftskompensasjon kr. 6.500 000 og resterande, om lag kr. 20.675 
000, med låneopptak. 

 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

140/20: Kraftfondet - søknad frå Ålvik skatepark om tilskot til etablering 

av skatepark 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre tildeler Ålvik skatepark inntil  50 000,- kr i støtte til etablering av skatepark 
i Ålvik sentrum 
 
Støtta vert utbetalt mot dokumenterte kostnader. 
 
 



 

23.11.2020 Kvam Ungdomsråd 

 

Behandling: 

Framlegg frå Sander Eide Aase: Som rådmannen sitt framlegg til vedtak  
Røysting:  
Framlegget til Sander Eide Aase vart samrøystes vedteke  
 

URÅD - 046/20 UTTALE: 

Kvam heradsstyre tildeler Ålvik skatepark inntil  50 000,- kr i støtte til etablering av skatepark 
i Ålvik sentrum 
 
Støtta vert utbetalt mot dokumenterte kostnader.  
Saksordførar: Teodor G. Pedersen og Eusebiu Amanalachioai 
 
 
 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 120/20 TILRÅDING: 

 
Kvam heradsstyre tildeler Ålvik skatepark inntil  50 000,- kr i støtte til etablering av skatepark 
i Ålvik sentrum 
 
Støtta vert utbetalt mot dokumenterte kostnader. 
 
Saksordførar: Svein Johannes Stuve, SP  
 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 140/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre tildeler Ålvik skatepark inntil  50 000,- kr i støtte til etablering av skatepark 
i Ålvik sentrum 
 
Støtta vert utbetalt mot dokumenterte kostnader. 
 
 
 



__________________________________________________________________________ 

 

 

141/20: Kraftfondet - søknad frå Norheimsund Hamneutvikling om tilskot 

til forprosjekt badstove 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre tildeler Norheimsund Hamneutvikling kr. 15 000.- i støtte til studietur for å 
sjå på flytande badstove, med etterfylgjande rapportskriving. 
Utbetaling kan skje når det vert levert rapport. 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg fekk 4 røyster og fall mot 5 røyster. Søknaden vart avslått.  
 
 
 
 

FSK - 121/20 TILRÅDING: 

 
Søknaden vert avslått!  
 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Framlegg frå Gry Merethe Kyrkjeeide, FrP: som rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

Tilråding frå formannskapet:  
Søknaden vert avslått!  
 
 

Spørsmål om habilitet:  
Geir Madsen, SV stilte spørsmål til sin habilitet. Viste til at han eig eit partsbrev i 
Norheimsund Havneutvikling AS 
Framlegg frå ordførar Torgeir Næss: Geir Madsen, SV er habil til å delta i handsaminga av 
saka jf. fvl. § 6, 2. ledd.  
Røysting over habilitet:  
Framlegget frå Torgeir Næss vart samrøystes vedteke  med 26 røyster  
Vedtak om habilitet  
Geir Madsen, SV er habil til å delta i handsaminga av saka jf. fvl. § 6, 2. ledd.  
Røysting:  
Framlegget til Gry Merethe Kyrkjeeide, FrP vart sett opp mot tilrådinga frå formannskapet. 
Framlegget til Gry Merethe Kyrkjeeide, FrP fekk 14 røyster og vart vedteke mot 13 røyster.  
Følgjande røysta for formannskapet si tilråding:  



· Senterpartiet 8 representantar  
· Høgre 2 representantar  
· Håvard Gjerde, R 
· Kari Mostad, MDG  
· Svein Rune Stakseng, AP  

 
 

HST - 141/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre tildeler Norheimsund Hamneutvikling kr. 15 000.- i støtte til studietur for å 
sjå på flytande badstove, med etterfylgjande rapportskriving. 
Utbetaling kan skje når det vert levert rapport. 
 
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

142/20: Kraftfondet - Søknad frå Norwegian Fine food om støtte til 

utvikling av selskapet 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre tildeler Norwegian Fine Food and Spirits inntil 50 000,- kr til 
etablerarkostnader. Det er ein føresetnad at tilskotet ikkje utgjer meir enn 50 % av 
kostnadane. 
Utbetaling på bakgrunn av dokumenterte utgifter. 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 
 

FSK - 122/20 TILRÅDING: 

Kvam heradsstyre tildeler Norwegian Fine Food and Spirits inntil 50 000,- kr til 
etablerarkostnader. Det er ein føresetnad at tilskotet ikkje utgjer meir enn 50 % av 
kostnadane. 
Utbetaling på bakgrunn av dokumenterte utgifter. 
 
Saksordførar: Svein Johannes Stuve, SP  
 
 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet:  
Kvam heradsstyre tildeler Norwegian Fine Food and Spirits inntil 50 000,- kr til 
etablerarkostnader. Det er ein føresetnad at tilskotet ikkje utgjer meir enn 50 % av 



kostnadane. 
Utbetaling på bakgrunn av dokumenterte utgifter. 
 
Saksordførar: Svein Johannes Stuve, SP  
 
 
 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 142/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre tildeler Norwegian Fine Food and Spirits inntil 50 000,- kr til 
etablerarkostnader. Det er ein føresetnad at tilskotet ikkje utgjer meir enn 50 % av 
kostnadane. 
Utbetaling på bakgrunn av dokumenterte utgifter. 
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

143/20: Kraftfondet - søknad frå Stiftinga Hardanger og Voss museum om 

tilskot til Smietunet 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam herad vedtek å nytta tildelte ekstramidlar frå Vestland fylkeskommune som tilskot til 
prosjektet «Smietunet» på Hardanger Fartøyvernsenter.  
Tilskotet er kr. 2 135 160.- og vert utbetalt mot dokumenterte utgifter. 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Spørsmål om habilitet 
 
Kari Mostad, MDG stilte spm. om sin habilitet. Ho viste til at ektemannen er gift med 
avdelingsleiar for storbåt på Hardanger Fartøyvernsenter, som har ansvaret for smia og ha 
sidan mars 2020 vore konstituert direktør for Hardanger og Voss museum. Ho har i tillegg 
vorte funnen inhabil då tilsvarande sak har vore handsama tidlegare. Ho opplyste at ho 
meiner at ho er habil.  
 
Lisbeth Fredheim Oma, KrF stilte spm. om sin habilitet. Ho viste til at ektemannen hennar 
er vanleg tilsett ved Hardanger Fartøyvernsenter.  
 
Framlegg frå ordførar Torgeir Næss: Kari Mostad, MDG er inhabil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd 
og kan ikkje delta i saka.  
 
Røysting:  
Framlegget til ordførar Torgeir Næss vart samrøystes vedteke med 7 røyster.  
 



Vedtak habilitet K.M.:  
Kari Mostad, MDG er inhabil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og kan ikkje delta i saka.  
Framlegg frå ordførar Torgeir Næss: Lisbeth Fredheim Oma, KrF er habil i saka jf. fvl. § 6, 2. 
ledd og kan delta i handsaminga av saka.  
 
Røysting:  
Framlegget til ordførar Torgeir Næss vart samrøystes vedteke med 7 røyster.  
 
Vedtak habilitet L.F.O:  
Lisbeth Fredheim Oma, KrF er habil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og kan delta i handsaminga av 
saka.  
Det var 8 røysteføre i den vidare handsaminga av saka.  
 
Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 8 røyster  
 

FSK - 123/20 TILRÅDING: 

Kvam herad vedtek å nytta tildelte ekstramidlar frå Vestland fylkeskommune som tilskot til 
prosjektet «Smietunet» på Hardanger Fartøyvernsenter.  
Tilskotet er kr. 2 135 160.- og vert utbetalt mot dokumenterte utgifter. 
Saksordførar: Svein Johannes Stuve, SP  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet: Kvam herad vedtek å nytta tildelte ekstramidlar frå Vestland 
fylkeskommune som tilskot til prosjektet «Smietunet» på Hardanger Fartøyvernsenter.  
Tilskotet er kr. 2 135 160.- og vert utbetalt mot dokumenterte utgifter. 
 
Saksordførar: Svein Johannes Stuve, SP  
 
 
 

Spm. om habilitet:  
1. Dag Rune Mo, AP - automatisk inhabil etter fvl. § 6, 1. ledd, e) pga. sit i styret til part i 

saka.  
2. Lisbeth Fredheim Oma, Krf stilte spørsmål ved sin habillitet viste til at ektemannen 

arbeider på Hardanger Fartøyvernsenter  
3. Håvard Gjerde, R stilte spørsmål ved sin habillitet viste til at han arbeider på 

Hardanger Fartøyvernsenter  
4. Geir Madsen, SV stilte spørsmål ved sin habillitet viste til at han arbeider på 

Hardanger Fartøyvernsenter, har skrive søknaden, er prosjektleiar for prosjektet 
Smietunet.  

5. Kari Mostad, MDG stilte spørsmål ved sin habillitet viste til at ektemannen hennar er 
museumsdirektør for Hardanger og Voss museum og er avdelingsleiar for storbåt på 
Hardanger Fartøyvernsenter, som har ansvaret for smia.  

 
Framlegg frå ordførar Torgeir Næss: Lisbeth Fredheim Oma, KrF er habil i saka jf. fvl. § 6, 2. 
ledd og kan delta i handsaminga av saka.  
 



Røysting: Framlegget til ordførar Torgeir Næss vart samrøystes vedteke med 22 røyster.  
 
Vedtak om habilitet L.F.O.:  
Lisbeth Fredheim Oma, KrF er habil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og kan delta i handsaminga av 
saka.  
 
Framlegg frå ordførar Torgeir Næss: Håvard Gjerde, R er habil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og kan 
delta i handsaminga av saka.  
 
Røysting: Framlegget til ordførar Torgeir Næss vart samrøystes vedteke med 22 røyster 
 
Vedtak om habilitet H.G:  
Håvard Gjerde, R er habil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og kan delta i handsaminga av saka.  
 
Framlegg frå ordførar Torgeir Næss: Geir Madsen, SV er inhabil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og 
kan ikkje delta i handsaminga av saka.  
 
Røysting: Framlegget til ordførar Torgeir Næss vart samrøystes vedteke med 22 røyster 
 
Vedtak om habilitet G.M:  
Geir Madsen, SV er inhabil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og kan ikkje delta i handsaminga av saka.  
 
Framlegg frå ordførar Torgeir Næss: Kari Mostad, MDG er inhabil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og 
kan ikkje delta i handsaminga av saka.  
 
Røysting: Framlegget til ordførar Torgeir Næss vart samrøystes vedteke med 22 røyster 
 
Vedtak om habilitet K.M.:  
Kari Mostad, MDG er inhabil i saka jf. fvl. § 6, 2. ledd og kan ikkje delta i handsaminga av 
saka.  
 
Det var 24 røysteføre i den vidare handsaminga av saka.  
 
Røysting:  
FSK si tilråding vart samrøystes vedteke med 24 røyster  
 

HST - 143/20 VEDTAK: 

Kvam herad vedtek å nytta tildelte ekstramidlar frå Vestland fylkeskommune som tilskot til 
prosjektet «Smietunet» på Hardanger Fartøyvernsenter.  
Tilskotet er kr. 2 135 160.- og vert utbetalt mot dokumenterte utgifter. 
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

144/20: Kraftfondet - søknad om tilskot til kjøp av gard og fornying av 

eggproduksjon på Ålvik gard 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 



Kvam herad løyver kr. 200 000.- i tilskot til investeringar i eggproduksjon hjå Ålvik gard. 
Tilskotet vert utbetalt mot dokumenterte kostnader. 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster.  
 

FSK - 124/20 TILRÅDING: 

Kvam herad løyver kr. 200 000.- i tilskot til investeringar i eggproduksjon hjå Ålvik gard. 
Tilskotet vert utbetalt mot dokumenterte kostnader. 
 
Saksordførar: Siv Håbrekke, SP  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Kvam herad løyver kr. 200 000.- i tilskot til investeringar i eggproduksjon hjå Ålvik gard. 
Tilskotet vert utbetalt mot dokumenterte kostnader. 
 
Saksordførar: Siv Håbrekke, SP  
 
 
 
 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 144/20 VEDTAK: 

Kvam herad løyver kr. 200 000.- i tilskot til investeringar i eggproduksjon hjå Ålvik gard. 
Tilskotet vert utbetalt mot dokumenterte kostnader. 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

145/20: Kraftfondet - søknad frå Kvam næringsråd om tilskot til 

tettstadutvikling 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre tildeler Kvam næringsråd inntil 100 000,- kr. til kartleggingsarbeid med 
sikte på tettstadsutvikling i Kvam. Støtta vert utbetalt mot dokumenterte kostnader og 
SWOT-analyse for dei ulike tettstadane.    
 
 
 

 

 

 



25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 125/20 TILRÅDING: 

Kvam heradsstyre tildeler Kvam næringsråd inntil 100 000,- kr. til kartleggingsarbeid med 
sikte på tettstadsutvikling i Kvam. Støtta vert utbetalt mot dokumenterte kostnader og 
SWOT-analyse for dei ulike tettstadane.    
Saksordførar: Siv Håbrekke, SP  
 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Kvam heradsstyre tildeler Kvam næringsråd inntil 100 000,- kr. til kartleggingsarbeid med 
sikte på tettstadsutvikling i Kvam. Støtta vert utbetalt mot dokumenterte kostnader og 
SWOT-analyse for dei ulike tettstadane.    
 

Framlegg frå Gunnar Kvandal, FrP: Kvam heradstyre sender saka i retur til Rådmannen, då 
det er tildelt midler til noko det ikkje er søkt om. 

 

Røysting:  
Framlegget frå Gunnar Kvandal, FrP vart sett opp mot formannskapet si tilråding. Framlegget 
til Gunnar Kvandal, FrP sitt framlegg fekk 5 røyster og fall mot 22 røyster. Formannskapet si 
tilråding vart vedteke med 22 røyster.  
 
Følgjande røysta for Gunnar Kvandal, FrP sitt framlegg:  

· Gunnar Kvandal, FrP  
· Frode Nygård, FrP  
· Gry Merethe Kyrkjeeide, FrP  
· Anita Sørnes, FrP  
· Torgeir Næss, AP  

 
 

HST - 145/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre tildeler Kvam næringsråd inntil 100 000,- kr. til kartleggingsarbeid med 
sikte på tettstadsutvikling i Kvam. Støtta vert utbetalt mot dokumenterte kostnader og 
SWOT-analyse for dei ulike tettstadane.    
 

 

 

 

 

__________________________________________________________________________ 

 

 



146/20: Søknad om permisjon frå verv som folkevald i Kvam herad for 

perioden 10.12.2020- 1.8.2021 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Kvam heradsstyre gjev Silje Aksnes permisjon frå vervet som representant i Kvam 
heradsstyre for perioden 10.12.2020-1.8.2021 med heimel i kommunelova § 7-9, 2. 
ledd. Kvam heradsstyre gjev Silje Aksnes også permisjon frå dei andre verva ho har 
som folkevald for Kvam herad i den same perioden.  

2. 1. vara på Senterpartiet si liste, Leidulv Brattli rykkjer opp som fast representant i 
Kvam heradsstyre jf. kommunelova §§ 7-10, 2. og 6. ledd, og overtar alle veva til 
Silje Aksnes i perioden 10.12.2020- 1.8.2021.  

3. Silje Aksnes kan ikkje tre inn igjen i verva sine som folkevald før fritaksperioden 
(permisjonstida) er over jamfør kommunelova § 7-9, 3. ledd.  

 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 
 

FSK - 126/20 TILRÅDING: 

 
1. Kvam heradsstyre gjev Silje Aksnes permisjon frå vervet som representant i Kvam 

heradsstyre for perioden 10.12.2020-1.8.2021 med heimel i kommunelova § 7-9, 2. 
ledd. Kvam heradsstyre gjev Silje Aksnes også permisjon frå dei andre verva ho har 
som folkevald for Kvam herad i den same perioden.  

2. 1. vara på Senterpartiet si liste, Leidulv Brattli rykkjer opp som fast representant i 
Kvam heradsstyre jf. kommunelova §§ 7-10, 2. og 6. ledd, og overtar alle veva til 
Silje Aksnes i perioden 10.12.2020- 1.8.2021.  

3. Silje Aksnes kan ikkje tre inn igjen i verva sine som folkevald før fritaksperioden 
(permisjonstida) er over jamfør kommunelova § 7-9, 3. ledd.  

 
 
Saksordførar: Jostein Ljones, SP  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

 

 



HST - 146/20 VEDTAK: 

 
1. Kvam heradsstyre gjev Silje Aksnes permisjon frå vervet som representant i Kvam 

heradsstyre for perioden 10.12.2020-1.8.2021 med heimel i kommunelova § 7-9, 2. 
ledd. Kvam heradsstyre gjev Silje Aksnes også permisjon frå dei andre verva ho har 
som folkevald for Kvam herad i den same perioden.  

2. 1. vara på Senterpartiet si liste, Leidulv Brattli rykkjer opp som fast representant i 
Kvam heradsstyre jf. kommunelova §§ 7-10, 2. og 6. ledd, og overtar alle veva til 
Silje Aksnes i perioden 10.12.2020- 1.8.2021.  

3. Silje Aksnes kan ikkje tre inn igjen i verva sine som folkevald før fritaksperioden 
(permisjonstida) er over jamfør kommunelova § 7-9, 3. ledd.  

 

__________________________________________________________________________ 

 

 

147/20: Hardangerrådet - selskapsavtale og strategiplan frå 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
1. Kvam heradsstyre vedtek ny selskapsavtale for Hardangerbadet IKS f.o.m. 31.12.2020.  
2. Kvam heradsstyre vedtek framlagt strategiplan 2021-2024.  
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 127/20 TILRÅDING: 

1. Kvam heradsstyre vedtek ny selskapsavtale for Hardangerrådet IKS f.o.m. 31.12.2020.  
2. Kvam heradsstyre vedtek framlagt strategiplan 2021-2024.  
 
Saksordførar: Frode Nygård, FrP 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet:  
1. Kvam heradsstyre vedtek ny selskapsavtale for Hardangerrådet IKS f.o.m. 31.12.2020.  
2. Kvam heradsstyre vedtek framlagt strategiplan 2021-2024.  
 
 
 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 147/20 VEDTAK: 

1. Kvam heradsstyre vedtek ny selskapsavtale for Hardangerrådet IKS f.o.m. 31.12.2020.  
2. Kvam heradsstyre vedtek framlagt strategiplan 2021-2024.  



 

__________________________________________________________________________ 

 

 

148/20: Kvam herad sin planstrategi for perioden 2020 -2023 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
I samsvar med plan- og bygningslova vedtek Kvam heradsstyre «Planstrategi for Kvam herad 
for perioden 2020 -2023» 
 
 
 

19.11.2020 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne og eldre 

 

Behandling: 

Råmannen sitt framlegg med tillegg: 
RMNFE ber om at Handlingsplan for menneske med nedsett funksjonsevne 2010-2014 blir 
rullert som ein del av planstrategien. 
 

RMNFE - 025/20 UTTALE: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
I samsvar med plan- og bygningslova vedtek Kvam heradsstyre «Planstrategi for Kvam herad 
for perioden 2020 -2023» 
 
RMNFE ber om at Handlingsplan for menneske med nedsett funksjonsevne 2010-2014 blir 
rullert som ein del av planstrategien. 
 
 

23.11.2020 Kvam Ungdomsråd 

 

Behandling: 

Fellesframlegg:  
I samsvar med plan- og bygningslova vedtek Kvam heradsstyre «Planstrategi for Kvam herad 
for perioden 2020 -2023». Ungdomsrådet ynskjer og at det i løpet av planperioden kjem på 
plass ein reguleringsplan for motorsportbane. 
Røysting:  
Fellesframlegg vart samrøystes vedteke  
 
 

URÅD - 043/20 UTTALE: 

I samsvar med plan- og bygningslova vedtek Kvam heradsstyre «Planstrategi for Kvam herad 
for perioden 2020 -2023».  
Ungdomsrådet ynskjer og at det i løpet av planperioden kjem på plass ein reguleringsplan for 
motorsportbane.  
Saksordførarar: Jasmin Golis og Eusebiu Amanalachioai 
 
 
 
 
 



25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Framlegg frå Frode Nygård, FrP: I samsvar med plan- og bygningslova vedtek Kvam 
heradsstyre «Planstrategi for Kvam herad for perioden 2020 -2023» 
 
Med fylgjande tillegg til vedtak: 
Arbeidet med kommuneplanen sin samfunnsdel skal fyrst startast opp når arbeidet med 
kommunedelplanen for Kvamskogen, kommunedelplanen for nyskaping, næring og 
kompetanse og områdeplanane for Øystese sentrum og Norheimsund sentrum er 
ferdigstilte. 
Dette for å tilpassa arbeidsomfanget til tilgjengeleg ressursar, og for å sikra at arbeidet med 
desse planane blir gjennomført innan rimeleg tid. 
 

 

Røysting:  
Framlegget frå Frode Nygård, FrP vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
Frode Nygård, FrP sitt framlegg fekk 4 røyster og fall. Rådmannen sitt framlegg vart vedteke 
med 5 røyster.  
Følgjande representantar røysta for Frode Nygård, Frp sitt framlegg:  

· Frode Nygård, FrP  
· Evy Kleivane, AP  
· Hans Arne Børsheim, KrF  
· Ordførar Torgei Næss  

 

FSK - 128/20 TILRÅDING: 

I samsvar med plan- og bygningslova vedtek Kvam heradsstyre «Planstrategi for Kvam herad 
for perioden 2020 -2023» 
Saksordførar: Lisbeth Fredheim Oma, KrF 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

I samsvar med plan- og bygningslova vedtek Kvam heradsstyre «Planstrategi for Kvam herad 
for perioden 2020 -2023» 
 
Saksordførar: Lisbeth Fredheim Oma, KrF 
 
 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart vedteke med 26 røyster mot 1 røyst.  
Kari Mostad, MDG røysta i mot formannskapet si tilråding.  
 

HST - 148/20 VEDTAK: 

I samsvar med plan- og bygningslova vedtek Kvam heradsstyre «Planstrategi for Kvam herad 
for perioden 2020 -2023» 
 

__________________________________________________________________________ 

 



 

149/20: Kvam herad- uttale til Hardingsmolt sin søknad om utviding anlegg 

for oppdrett av laks og sjøaure  i Tørvikvatnet 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kvam heradsstyre er positive til ei utviding frå 2200 tonn til 4600  tonn produsert biomasse, med 
ein produksjon på 5,0 millionar postsmolt.  
· Utnytting av næringsstoffa i fosfor, nitrogen og organisk avfall bør utgreiast.  
· Vassinntaket og utslepp til fjorden må tilretteleggjast slik at det ikkje medfører konflikt med 
fiskereiskap.  
· Det må takast prøvar frå vatnet på badestrander i utsleppsområdet, for å sikra at utslepp frå 
Hardingsmolt ikkje får negative påverknader på kvaliteten på vatnet.  

 
 
 
 
 
 

23.11.2020 Kvam miljø-, plan- og bygningsutval 

 

Behandling: 

Kvam heradsstyre er positive til ei utviding frå 2200 tonn til 4600 tonn produsert biomasse, 
med ein produksjon på 5,0 millionar postsmolt. 
 
· Utnytting av næringsstoffa i fosfor, nitrogen og organisk avfall skal utgreiast. 
 
Utsleppsløyve skal vera tidsavgrensa til 10 år da ny teknologi og klima og miljøkrav gjer 
nullkrav av utslepp av næringsstoff til fjorden mogleg. 
 
· Vassinntaket og utslepp til fjorden må tilrettelegjast slik at det ikkje medfører konflikt med 
fiskereidskap. 
 
- Avløpet skal gå til 40 m djup og miljøpåverknaden på botnen ved utsleppspunktet skal 
kontrollerast og dokumenterast årleg og gjerast offentleg tilgjengeleg i rapportar. 
 
· I perioden 15. mai til 15. sept. skal det takast prøvar frå vatnet på badestrander i 
utsleppsområdet, for å sikra at utslepp frå Hardingsmolt ikkje får negative påverknader på 
kvaliteten på vatnet. Prøveresultata skal offentleggjerast månadleg. 
 
 

Saksordførar i HST Gry Merethe Kyrkjeeide 
Framlegg til vedtak frå SV ved Geir Madsen fekk 1 røyst og fall mot 8 røyster 
Framlegg til vedtak frå rådmann, framlagt av Hans Arne Børsheim, Krf, fekk  8 røyster og vart 
vedteke 
 

KMPB - 045/20 TILRÅDING: 

 
 
Kvam heradsstyre er positive til ei utviding frå 2200 tonn til 4600  tonn produsert biomasse, med 



ein produksjon på 5,0 millionar postsmolt.  
· Utnytting av næringsstoffa i fosfor, nitrogen og organisk avfall bør utgreiast.  
· Vassinntaket og utslepp til fjorden må tilretteleggjast slik at det ikkje medfører konflikt med 
fiskereiskap.  
· Det må takast prøvar frå vatnet på badestrander i utsleppsområdet, for å sikra at utslepp frå 
Hardingsmolt ikkje får negative påverknader på kvaliteten på vatnet.  

 
 
 
 
 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå MPB: Kvam heradsstyre er positive til ei utviding frå 2200 tonn til 4600  tonn 
produsert biomasse, med ein produksjon på 5,0 millionar postsmolt.  
· Utnytting av næringsstoffa i fosfor, nitrogen og organisk avfall bør utgreiast.  
· Vassinntaket og utslepp til fjorden må tilretteleggjast slik at det ikkje medfører konflikt med 
fiskereiskap.  
· Det må takast prøvar frå vatnet på badestrander i utsleppsområdet, for å sikra at utslepp 
frå Hardingsmolt ikkje får negative påverknader på kvaliteten på vatnet.  
 
 

Framlegg frå Håvard Gjerde, R: Som Miljø-, plan- og bygningsutvalet si tilråding med 
følgjande endring: "bør" i første kulepunkt vert byta ut med "må". 

 

Framlegg frå Kari Mostad, MDG: Kvam heradsstyre er positive til ei utviding frå 2200 tonn til 
4600 tonn produsert biomasse, med ein produksjon på 5,0 millionar postsmolt. 
· HST i Kvam ser eit potensiale i gjenvinning av avfallet fosfor, nitrogen og organisk materiale 
og oppmodar selskapet til utvikling av lokal gjenvinning og potensiale i næringsutvikling. 
Lokal utnytting av næringsstoffa i fosfor, nitrogen og organisk avfall bør utgreiast. 
· Vassinntaket og utslepp til fjorden må tilretteleggjast slik at det ikkje medfører konflikt med 
fiskereiskap, nærliggande friluftsområde eller småbåthamn. 
· Det må takast prøvar frå vatnet på badestrander i utsleppsområdet, for å sikra at utslepp 
frå Hardingsmolt ikkje får negative påverknader på kvaliteten på vatnet. 
 
 

 

Røysting:  
1. Miljø-, plan- og bygningsutvalet si tilråding vart sett opp mot framlegget til Håvard 

Gjerde, R. Håvard Gjerde, R sitt framlegg fekk 6 røyster og fall mot 21 røyster. 
Følgjande røysta for Håvard Gjerde, R sitt framlegg:  

· Lisbeth Fredheim Oma, KrF 
· Jostein Moldsvor, KrF 
· Håvard Gjerde, R 
· Kari Mostad, MDG 
· Otto Thillmann, MDG 



· Geir Madsen, SV  
2. Miljø-, plan- og bygningsutvalet si tilråding vart sett opp mot framlegget til Kari 

Mostad, MDG sitt framlegg. Kari Mostad, MDG sitt framlegg fekk 6 røyster og fall mot 
21 røyster. Miljø-, plan- og bygningsutvalet si tilråding fekk 21 røyster og vart 
vedteke. 
 
Følgjande røysta for Kari Mostad, MDG sitt framlegg:  
 

· Lisbeth Fredheim Oma, KrF 
· Jostein Moldsvor, KrF 
· Håvard Gjerde, R 
· Kari Mostad, MDG 
· Otto Thillmann, MDG 
· Geir Madsen, SV  

 

HST - 149/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre er positive til ei utviding frå 2200 tonn til 4600  tonn produsert biomasse, 
med ein produksjon på 5,0 millionar postsmolt.  
· Utnytting av næringsstoffa i fosfor, nitrogen og organisk avfall bør utgreiast.  
· Vassinntaket og utslepp til fjorden må tilretteleggjast slik at det ikkje medfører konflikt med 
fiskereiskap.  
· Det må takast prøvar frå vatnet på badestrander i utsleppsområdet, for å sikra at utslepp 
frå Hardingsmolt ikkje får negative påverknader på kvaliteten på vatnet.  
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

150/20: Søknader om tilskot til lag og organisasjonar i samband med 

koronapandemien -del 2 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam herad løyver inntil kr 219 000,- til lag og organisasjonar i samband med 
koronpandemien, fordelt som følgjer: 
 



 
 
Midlane vert betalt ut etter førespurnad i frå kvart einskild lag. 
 
 
Midlar som ikkje vert nytta i medhald av Kvam herad sine retningsliner, her vert det sett krav 
om tilbakebetaling.  
 
 
 
 

23.11.2020 Kvam Ungdomsråd 

 

Behandling: 

Spørsmål om habilitet  
1. Sander Eide Aase stilte spm. om sin hailitet. Viste til at han var styreleiar i eit av laga 

som har søkt om midlar.  
2. Sebi stilte spm. om sin habilitet. Viste til at han var styremedlem i eit av laga som har 

søkt om midlar.  
Kari Weltzien Vik, administrativ rådgjevar informerte om at begge representantane var 
automatisk inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd, e). og dermed ikkje kunne delta i 
handsaminga av saka.  
Det var 6 røysteføre i den vidare behandlinga av saka og Jasmin Golis vart valt til midlertidig 
møteleiar.  
Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke  
 

URÅD - 045/20 UTTALE: 

Kvam herad løyver inntil kr 219 000,- til lag og organisasjonar i samband med 
koronpandemien, fordelt som følgjer: 
 



 
Midlane vert betalt ut etter førespurnad i frå kvart einskild lag. 
Midlar som ikkje vert nytta i medhald av Kvam herad sine retningsliner, her vert det sett krav 
om tilbakebetaling.  
 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Sakshandsamar Jon Nedkvitne orienterte om følgjande:  
Viser til  HST-sak 097/20, der det vart løyvd 31 000,- kr til Tørvikbygd musikklag.  Tørvikbygd 
musikklag har i etterkant fått 22 050,- kr i frå Lotteritilsynet.  Viser også til FSKsak 129/20 der 
Øystese næringslag søkjer om 110 000,- kr i frå Kvam herad.  Øystese næringslag har i 
etterkant fått 60 000,- kr i frå Sparebanken vest som kompensasjon for tapte inntekter.   Ut i 
frå desse tilbakemeldingane, så er den tilgjengelege summen som no er tilgjengeleg 301 
050,- kr.  Rådmannen har difor laga ny tabell med nytt oppsett for kvart einskild lag.  
Kvam formannskap la denne tabellen til grunn for sitt vedtak.  
Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 129/20 TILRÅDING: 

Kvam herad løyver inntil kr 219 000,- til lag og organisasjonar i samband med 
koronpandemien, fordelt som følgjer: 
 

Til fordeling:                 301 
050  

    

   Søknadsbeløp i % av 
total  

Tildeling i % 
av  

Øystese skuleturlag 2003              20 
000  

                                             
0,03  

                   9 
436  

Tørvikbygd kvinne og familielag              15                                                                 7 



000  0,02  077  

Fykse sanitetslag              47 
586  

                                             
0,07  

                22 
451  

Øystese næringslag              50 
000  

                                             
0,08  

                23 
590  

Laudamus                9 
300  

                                             
0,01  

                   4 
388  

Soldal og Skåre grendalag              33 
000  

                                             
0,05  

                15 
569  

NIL fotball              85 
575  

                                             
0,13  

                40 
373  

Oma, Strandedbarm og Innstranda kvinne og 
familelag 

             40 
000  

                                             
0,06  

                18 
872  

Oma kvinne og familielag              32 
500  

                                             
0,05  

                15 
333  

Mundheim ungdomslag              47 
785  

                                             
0,07  

                22 
545  

Kvam seniordans                4 
200  

                                             
0,01  

                   1 
982  

Strandebarm idrettslag           133 
155  

                                             
0,21  

                62 
821  

Innstranda grendahus              60 
000  

                                             
0,09  

                28 
307  

Den norske kyrkja                      
-    

                                                 
-    

                         
-    

Kunstnarhuset -Messen              20 
000  

                                             
0,03  

                   9 
436  

Vikøy og Steinsdalen -17.mai komm.              40 
000  

                                             
0,06  

                18 
872  

Sum søknadsbeløp           638 
101  

                                             
1,00  

              301 
050  

 
 
Midlane vert betalt ut etter førespurnad i frå kvart einskild lag. 
 
 
Midlar som ikkje vert nytta i medhald av Kvam herad sine retningsliner, her vert det sett krav 
om tilbakebetaling.  
Saksordførar: Hans Arne Børsheim, KrF 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet:  
Kvam herad løyver inntil kr 219 000,- til lag og organisasjonar i samband med 
koronpandemien, fordelt som følgjer: 
 



Til fordeling:             301 
050  

    

   Søknadsbeløp i 
% av total  

Tildeling i 
% av  

Øystese skuleturlag 
2003 

             
20 

000  

                  0,03                 9 
436  

Tørvikbygd kvinne og 
familielag 

             
15 

000  

                  0,02                 7 
077  

Fykse sanitetslag              
47 

586  

                  0,07               22 
451  

Øystese næringslag              
50 

000  

                  0,08               23 
590  

Laudamus                
9 300  

                  0,01                 4 
388  

Soldal og Skåre 
grendalag 

             
33 

000  

                  0,05               15 
569  

NIL fotball              
85 

575  

                  0,13               40 
373  

Oma, Strandedbarm og 
Innstranda kvinne og 
familelag 

             
40 

000  

                  0,06               18 
872  

Oma kvinne og 
familielag 

             
32 

500  

                  0,05               15 
333  

Mundheim ungdomslag              
47 

785  

                  0,07               22 
545  

Kvam seniordans                
4 200  

                  0,01                 1 
982  

Strandebarm idrettslag           
133 
155  

                  0,21               62 
821  

Innstranda grendahus              
60 

000  

                  0,09               28 
307  

Den norske kyrkja                      
-    
                      -                         

-    

Kunstnarhuset -Messen              
20 

000  

                  0,03                 9 
436  

   



Vikøy og Steinsdalen -
17.mai komm. 

             
40 

000  

                  0,06               18 
872  

Sum søknadsbeløp           
638 
101  

                  1,00            301 
050  

 
 

 

 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 
 

HST - 150/20 VEDTAK: 

 
Kvam herad løyver inntil kr 219 000,- til lag og organisasjonar i samband med 
koronpandemien, fordelt som følgjer: 
 

Til fordeling:             301 
050  

    

   Søknadsbeløp i 
% av total  

Tildeling i 
% av  

Øystese skuleturlag 
2003 

             
20 

000  

                  0,03                 9 
436  

Tørvikbygd kvinne og 
familielag 

             
15 

000  

                  0,02                 7 
077  

Fykse sanitetslag              
47 

586  

                  0,07               22 
451  

Øystese næringslag              
50 

000  

                  0,08               23 
590  

Laudamus                
9 300  

                  0,01                 4 
388  

Soldal og Skåre 
grendalag 

             
33 

000  

                  0,05               15 
569  

NIL fotball              
85 

575  

                  0,13               40 
373  

Oma, Strandedbarm og 
Innstranda kvinne og 
familelag 

             
40 

000  

                  0,06               18 
872  

Oma kvinne og                                0,05               15 

   



familielag 32 
500  

333  

Mundheim ungdomslag              
47 

785  

                  0,07               22 
545  

Kvam seniordans                
4 200  

                  0,01                 1 
982  

Strandebarm idrettslag           
133 
155  

                  0,21               62 
821  

Innstranda grendahus              
60 

000  

                  0,09               28 
307  

Den norske kyrkja                      
-    
                      -                         

-    

Kunstnarhuset -Messen              
20 

000  

                  0,03                 9 
436  

Vikøy og Steinsdalen -
17.mai komm. 

             
40 

000  

                  0,06               18 
872  

Sum søknadsbeløp           
638 
101  

                  1,00            301 
050  

 
Midlane vert betalt ut etter førespurnad i frå kvart einskild 
lag. 
 
 
Midlar som ikkje vert nytta i medhald av Kvam herad sine 
retningsliner, her vert det sett krav om tilbakebetaling.  

 
 

 

__________________________________________________________________________ 

 

 

151/20: Søknad om salsløyve - nettsal - Lokalbrygg AS 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
1. Kvam heradstyre vedtek å gje Lokalbrygg AS med organisasjonsnr. 924 455 500 salsløyve 
for alkoholhaldig drikk i salsgruppe 1 frå 10.12.2020 til 30.09.2024 
 
2. Salstida er som fastsett i Kvam herad sine alkoholpolitiske retningslinjer. 
 
3. Styrar for salsløyve er : Erik Petter Tomter f. 22.03.98 
    Avløysar for salsløyve : Pia Rødsten Dahlberg f. 01.06.86 
 
4. Vilkår for løyve 

· Utlevering av alkoholhaldig drikk må skje innanfor salstidene til heradet 



· Sal og utlevering må berre skje til personar som er over 18 år 
· Det skal ikkje utleverast alkoholhaldig drikk til openberre rusa personar 

 
5. Rådmannen får fullmakt til å gjera endringar i alkoholpolitiske retningslinjer for å opna for 
nettsal i tråd med denne saka  
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting: 
Rådmannen sitt framlegg fekk 7 røyster og vart vedteke mot 2 røyster.  
Følgjande representantar røysta i mot rådmannen sitt framlegg:  

· Lisbeth Fredheim Oma, KrF  
· Hans Arne Børsheim, KrF 

 

FSK - 130/20 TILRÅDING: 

1. Kvam heradstyre vedtek å gje Lokalbrygg AS med organisasjonsnr. 924 455 500 salsløyve 
for alkoholhaldig drikk i salsgruppe 1 frå 10.12.2020 til 30.09.2024 
 
2. Salstida er som fastsett i Kvam herad sine alkoholpolitiske retningslinjer. 
 
3. Styrar for salsløyve er : Erik Petter Tomter f. 22.03.98 
    Avløysar for salsløyve : Pia Rødsten Dahlberg f. 01.06.86 
 
4. Vilkår for løyve 

· Utlevering av alkoholhaldig drikk må skje innanfor salstidene til heradet 
· Sal og utlevering må berre skje til personar som er over 18 år 
· Det skal ikkje utleverast alkoholhaldig drikk til openberre rusa personar 

 
5. Rådmannen får fullmakt til å gjera endringar i alkoholpolitiske retningslinjer for å opna for 
nettsal i tråd med denne saka  
Saksordførar: Evy Kleivane, AP  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart vedteke mot 6 røyster.  
Følgjande røysta i mot formannskapet si tilråding:  

· Lisbeth Fredheim Oma, KrF 
· Jostein Moldsvor, KrF  
· Hans Arne Børsheim, KrF  
· Vigdis Håland, AP  
· Geir Madsen, SV  
· Otto Thillmann, MDG  

 



 

HST - 151/20 VEDTAK: 

1. Kvam heradstyre vedtek å gje Lokalbrygg AS med organisasjonsnr. 924 455 500 salsløyve 
for alkoholhaldig drikk i salsgruppe 1 frå 10.12.2020 til 30.09.2024 
 
2. Salstida er som fastsett i Kvam herad sine alkoholpolitiske retningslinjer. 
 
3. Styrar for salsløyve er : Erik Petter Tomter f. 22.03.98 
    Avløysar for salsløyve : Pia Rødsten Dahlberg f. 01.06.86 
 
4. Vilkår for løyve 

· Utlevering av alkoholhaldig drikk må skje innanfor salstidene til heradet 
· Sal og utlevering må berre skje til personar som er over 18 år 
· Det skal ikkje utleverast alkoholhaldig drikk til openberre rusa personar 

 
5. Rådmannen får fullmakt til å gjera endringar i alkoholpolitiske retningslinjer for å opna for 
nettsal i tråd med denne saka  
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

152/20: Prioritering av spelemidlar for Kvam for 2021 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Pkt 1. Kvam heradsstyre vedtek oppdatert handlingsprogram slik det ligg føre for perioden 
2017 -2027. 
a. Prioritert handlingsplan for ordinære idrett- og friluftsanlegg 2020 – 2021 
b. Langtidsprogram for ordinære idrettsanlegg 2020 -2027, ikkje prioriterte. 
c. Prioritert handlingsprogram –nærmiljøanlegg 2020 – 2021. 
d. Langtidsprogram nærmiljøanlegg 2010 -2027, ikkje prioriterte. 
 
Pkt 2. Kvam heradsstyre vedtek at prioriteringslista for ordinære spelemiddelsøknader for 
2021, vert som fylgjer: 
 
Fornya søknader 
 
 

1. Anl.nr: 17673 Hardangerbadet (Kvam herad) -25 m basseng. 
2. Anl.nr: 17674 Hardangerbadet (Kvam herad) -opplæringsbasseng 

3.   An.nr: 72514 Hardangerbadet(Kvam herad) -stupeanlegg 
4.   Anl.nr:  72333 Tørvikbygd(Tørvikbygd idrettslag) -klubbhus/lager 
5.   Anl.nr: 20501 Tangerås (Strandebarm idrettslag) -sjøsportssenter 
6.   Anl.nr: 39964 Kvam ungdomsskule (Kvam herad) (gymsal) -rehabilitering av golv og hall 
7.   Anl.nr: 56748Øystese idrettshall (Kvam herad) -rehabilitering av golv 
8.  Anl.nr: 75615 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –lager/garasjebygg  
9.  Anl. nr: 11925 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –rehabilitering av skihytte  



10. Anl.nr:  75622 Sjusete skisenter (Sjusete skisenter) -gapahuk (flytta i frå nærmiljøanlegg i 
2020) 
11. Anl.nr: 55075 Strandebarm idrettspark (Strandebarm idrettslag) –friidrett. Rehabilitering 
av friidrettsanlegg  
12. Anl.nr: 75545 Ståvika friluftsområde (Bergen og omegn friluftsråd) -toalett til 
friluftsområde (NB -flytta i frå nærmiljøanlegg i 2020) 
 
Nye søknader 
13.    Anl.nr: 77345/77344/77343   Friluftsområde -Blekeld, (Øystese jeger og fiskarlag)  ved 
Fitjadalsvatnet.  
14.   Anl.nr: 77125   NIL-fotball -rehabilitering -ljosanelgg 
15.   Anl.nr :77024  Felthald til jaktfeltskyting (Øystese jeger og fiskarlag) 
16.   Anl.nr: 77331  Dagsturhytte i Kvam (Kvam herad) -Krokavatnet 
 
 
 
 Nærmiljømidlar  
Fornya søknader 

1. Anl.nr:  75076  Turveg framføre Hardangerbadet, Kvam herad  
2. Anl.nr:  75077  Lyssetting av turveg Hardangerbadet, Kvam herad  

 
Nye søknader 

3.  Anl.nr:  76763  Skatepark (Ålvik skatepark) (manglar enno fullfinansiering) 

 
 
 
 
 
 

23.11.2020 Kvam Ungdomsråd 

 

Behandling: 

Framlegg til vedtak frå Sander Eide Aase: som rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Røysting:  
Framlegget frå Sander Eide Aase vart samrøystes vedteke 
 

URÅD - 044/20 UTTALE: 

Pkt 1. Kvam heradsstyre vedtek oppdatert handlingsprogram slik det ligg føre for perioden 
2017 -2027. 
a. Prioritert handlingsplan for ordinære idrett- og friluftsanlegg 2020 – 2021 
b. Langtidsprogram for ordinære idrettsanlegg 2020 -2027, ikkje prioriterte. 
c. Prioritert handlingsprogram –nærmiljøanlegg 2020 – 2021. 
d. Langtidsprogram nærmiljøanlegg 2010 -2027, ikkje prioriterte. 
 
Pkt 2. Kvam heradsstyre vedtek at prioriteringslista for ordinære spelemiddelsøknader for 
2021, vert som fylgjer: 
 
Fornya søknader 



 
 

1. Anl.nr: 17673 Hardangerbadet (Kvam herad) -25 m basseng. 
2. Anl.nr: 17674 Hardangerbadet (Kvam herad) -opplæringsbasseng 

3.   An.nr: 72514 Hardangerbadet(Kvam herad) -stupeanlegg 
4.   Anl.nr:  72333 Tørvikbygd(Tørvikbygd idrettslag) -klubbhus/lager 
5.   Anl.nr: 20501 Tangerås (Strandebarm idrettslag) -sjøsportssenter 
6.   Anl.nr: 39964 Kvam ungdomsskule (Kvam herad) (gymsal) -rehabilitering av golv og hall 
7.   Anl.nr: 56748Øystese idrettshall (Kvam herad) -rehabilitering av golv 
8.  Anl.nr: 75615 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –lager/garasjebygg  
9.  Anl. nr: 11925 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –rehabilitering av skihytte  
10. Anl.nr:  75622 Sjusete skisenter (Sjusete skisenter) -gapahuk (flytta i frå nærmiljøanlegg i 
2020) 
11. Anl.nr: 55075 Strandebarm idrettspark (Strandebarm idrettslag) –friidrett. Rehabilitering 
av friidrettsanlegg  
12. Anl.nr: 75545 Ståvika friluftsområde (Bergen og omegn friluftsråd) -toalett til 
friluftsområde (NB -flytta i frå nærmiljøanlegg i 2020) 
 
Nye søknader 
13.    Anl.nr: 77345/77344/77343   Friluftsområde -Blekeld, (Øystese jeger og fiskarlag)  ved 
Fitjadalsvatnet.  
14.   Anl.nr: 77125   NIL-fotball -rehabilitering -ljosanelgg 
15.   Anl.nr :77024  Felthald til jaktfeltskyting (Øystese jeger og fiskarlag) 
16.   Anl.nr: 77331  Dagsturhytte i Kvam (Kvam herad) -Krokavatnet 
 
 
 
 Nærmiljømidlar  
Fornya søknader 

1. Anl.nr:  75076  Turveg framføre Hardangerbadet, Kvam herad  
2. Anl.nr:  75077  Lyssetting av turveg Hardangerbadet, Kvam herad  

 
Nye søknader 

3.  Anl.nr:  76763  Skatepark (Ålvik skatepark) (manglar enno fullfinansiering) 

 
 
 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 131/20 TILRÅDING: 



Pkt 1. Kvam heradsstyre vedtek oppdatert handlingsprogram slik det ligg føre for perioden 
2017 -2027. 
a. Prioritert handlingsplan for ordinære idrett- og friluftsanlegg 2020 – 2021 
b. Langtidsprogram for ordinære idrettsanlegg 2020 -2027, ikkje prioriterte. 
c. Prioritert handlingsprogram –nærmiljøanlegg 2020 – 2021. 
d. Langtidsprogram nærmiljøanlegg 2010 -2027, ikkje prioriterte. 
 
Pkt 2. Kvam heradsstyre vedtek at prioriteringslista for ordinære spelemiddelsøknader for 
2021, vert som fylgjer: 
 
Fornya søknader 
 
 

1. Anl.nr: 17673 Hardangerbadet (Kvam herad) -25 m basseng. 
2. Anl.nr: 17674 Hardangerbadet (Kvam herad) -opplæringsbasseng 

3.   An.nr: 72514 Hardangerbadet(Kvam herad) -stupeanlegg 
4.   Anl.nr:  72333 Tørvikbygd(Tørvikbygd idrettslag) -klubbhus/lager 
5.   Anl.nr: 20501 Tangerås (Strandebarm idrettslag) -sjøsportssenter 
6.   Anl.nr: 39964 Kvam ungdomsskule (Kvam herad) (gymsal) -rehabilitering av golv 
og hall 
7.   Anl.nr: 56748Øystese idrettshall (Kvam herad) -rehabilitering av golv 
8.  Anl.nr: 75615 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –lager/garasjebygg  
9.  Anl. nr: 11925 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –rehabilitering av skihytte  
10. Anl.nr:  75622 Sjusete skisenter (Sjusete skisenter) -gapahuk (flytta i frå 
nærmiljøanlegg i 2020) 
11. Anl.nr: 55075 Strandebarm idrettspark (Strandebarm idrettslag) –friidrett. 
Rehabilitering av friidrettsanlegg  
12. Anl.nr: 75545 Ståvika friluftsområde (Bergen og omegn friluftsråd) -toalett til 
friluftsområde (NB -flytta i frå nærmiljøanlegg i 2020) 
 
Nye søknader 
13.    Anl.nr: 77345/77344/77343   Friluftsområde -Blekeld, (Øystese jeger og 
fiskarlag)  ved Fitjadalsvatnet.  
14.   Anl.nr: 77125   NIL-fotball -rehabilitering -ljosanelgg 
15.   Anl.nr :77024  Felthald til jaktfeltskyting (Øystese jeger og fiskarlag) 
16.   Anl.nr: 77331  Dagsturhytte i Kvam (Kvam herad) -Krokavatnet 
 
 
 
 Nærmiljømidlar  
Fornya søknader 

1. Anl.nr:  75076  Turveg framføre Hardangerbadet, Kvam herad  
2. Anl.nr:  75077  Lyssetting av turveg Hardangerbadet, Kvam herad  

 
Nye søknader 

3.  Anl.nr:  76763  Skatepark (Ålvik skatepark) (manglar enno fullfinansiering) 



Saksordførar: Kari Mostad, MDG  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet:  
Pkt 1. Kvam heradsstyre vedtek oppdatert handlingsprogram slik det ligg føre for perioden 
2017 -2027. 
a. Prioritert handlingsplan for ordinære idrett- og friluftsanlegg 2020 – 2021 
b. Langtidsprogram for ordinære idrettsanlegg 2020 -2027, ikkje prioriterte. 
c. Prioritert handlingsprogram –nærmiljøanlegg 2020 – 2021. 
d. Langtidsprogram nærmiljøanlegg 2010 -2027, ikkje prioriterte. 
 
Pkt 2. Kvam heradsstyre vedtek at prioriteringslista for ordinære spelemiddelsøknader for 
2021, vert som fylgjer: 
 
Fornya søknader 
 
 

1. Anl.nr: 17673 Hardangerbadet (Kvam herad) -25 m basseng. 
2. Anl.nr: 17674 Hardangerbadet (Kvam herad) -opplæringsbasseng 

3.   An.nr: 72514 Hardangerbadet(Kvam herad) -stupeanlegg 
4.   Anl.nr:  72333 Tørvikbygd(Tørvikbygd idrettslag) -klubbhus/lager 
5.   Anl.nr: 20501 Tangerås (Strandebarm idrettslag) -sjøsportssenter 
6.   Anl.nr: 39964 Kvam ungdomsskule (Kvam herad) (gymsal) -rehabilitering av golv 
og hall 
7.   Anl.nr: 56748Øystese idrettshall (Kvam herad) -rehabilitering av golv 
8.  Anl.nr: 75615 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –lager/garasjebygg  
9.  Anl. nr: 11925 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –rehabilitering av skihytte  
10. Anl.nr:  75622 Sjusete skisenter (Sjusete skisenter) -gapahuk (flytta i frå 
nærmiljøanlegg i 2020) 
11. Anl.nr: 55075 Strandebarm idrettspark (Strandebarm idrettslag) –friidrett. 
Rehabilitering av friidrettsanlegg  
12. Anl.nr: 75545 Ståvika friluftsområde (Bergen og omegn friluftsråd) -toalett til 
friluftsområde (NB -flytta i frå nærmiljøanlegg i 2020) 
 
Nye søknader 
13.    Anl.nr: 77345/77344/77343   Friluftsområde -Blekeld, (Øystese jeger og 
fiskarlag)  ved Fitjadalsvatnet.  
14.   Anl.nr: 77125   NIL-fotball -rehabilitering -ljosanelgg 
15.   Anl.nr :77024  Felthald til jaktfeltskyting (Øystese jeger og fiskarlag) 
16.   Anl.nr: 77331  Dagsturhytte i Kvam (Kvam herad) -Krokavatnet 
 
 
 
 Nærmiljømidlar  
Fornya søknader 

1. Anl.nr:  75076  Turveg framføre Hardangerbadet, Kvam herad  



2. Anl.nr:  75077  Lyssetting av turveg Hardangerbadet, Kvam herad  

 
Nye søknader 

3.  Anl.nr:  76763  Skatepark (Ålvik skatepark) (manglar enno fullfinansiering) 

Saksordførar: Kari Mostad, MDG  
 
 
 

Røysting:  
Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 152/20 VEDTAK: 

Pkt 1. Kvam heradsstyre vedtek oppdatert handlingsprogram slik det ligg føre for perioden 
2017 -2027. 
a. Prioritert handlingsplan for ordinære idrett- og friluftsanlegg 2020 – 2021 
b. Langtidsprogram for ordinære idrettsanlegg 2020 -2027, ikkje prioriterte. 
c. Prioritert handlingsprogram –nærmiljøanlegg 2020 – 2021. 
d. Langtidsprogram nærmiljøanlegg 2010 -2027, ikkje prioriterte. 
 
Pkt 2. Kvam heradsstyre vedtek at prioriteringslista for ordinære spelemiddelsøknader for 
2021, vert som fylgjer: 
 
Fornya søknader 
 
 

1. Anl.nr: 17673 Hardangerbadet (Kvam herad) -25 m basseng. 
2. Anl.nr: 17674 Hardangerbadet (Kvam herad) -opplæringsbasseng 

3.   An.nr: 72514 Hardangerbadet(Kvam herad) -stupeanlegg 
4.   Anl.nr:  72333 Tørvikbygd(Tørvikbygd idrettslag) -klubbhus/lager 
5.   Anl.nr: 20501 Tangerås (Strandebarm idrettslag) -sjøsportssenter 
6.   Anl.nr: 39964 Kvam ungdomsskule (Kvam herad) (gymsal) -rehabilitering av golv 
og hall 
7.   Anl.nr: 56748Øystese idrettshall (Kvam herad) -rehabilitering av golv 
8.  Anl.nr: 75615 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –lager/garasjebygg  
9.  Anl. nr: 11925 Sjusete skisenter(Sjusete skisenter) –rehabilitering av skihytte  
10. Anl.nr:  75622 Sjusete skisenter (Sjusete skisenter) -gapahuk (flytta i frå 
nærmiljøanlegg i 2020) 
11. Anl.nr: 55075 Strandebarm idrettspark (Strandebarm idrettslag) –friidrett. 
Rehabilitering av friidrettsanlegg  
12. Anl.nr: 75545 Ståvika friluftsområde (Bergen og omegn friluftsråd) -toalett til 
friluftsområde (NB -flytta i frå nærmiljøanlegg i 2020) 
 
Nye søknader 
13.    Anl.nr: 77345/77344/77343   Friluftsområde -Blekeld, (Øystese jeger og 
fiskarlag)  ved Fitjadalsvatnet.  
14.   Anl.nr: 77125   NIL-fotball -rehabilitering -ljosanelgg 



15.   Anl.nr :77024  Felthald til jaktfeltskyting (Øystese jeger og fiskarlag) 
16.   Anl.nr: 77331  Dagsturhytte i Kvam (Kvam herad) -Krokavatnet 
 
 
 
 Nærmiljømidlar  
Fornya søknader 

1. Anl.nr:  75076  Turveg framføre Hardangerbadet, Kvam herad  
2. Anl.nr:  75077  Lyssetting av turveg Hardangerbadet, Kvam herad  

 
Nye søknader 

3.  Anl.nr:  76763  Skatepark (Ålvik skatepark) (manglar enno fullfinansiering) 

 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

153/20: Hardanger bryggeri AS - salsløyve 2020-2024 

 

 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kvam heradsstyre vedtek i medhald av Alkohollova  §§1-6 og 3-1 m/forskrifter og 
alkoholpolitiske retningslinjer for Kvam at:  
 

1. Hardanger Bryggeri AS (org.nr. 825 337 512), Sjusetevegen 14, 5610 Øystese, får 
løyve til  

a. Sal av alkohol i gruppe 1 (opp til 4,7 volum%)  
b. Salstider: Kvardagar kl. 08.00- 20.00. 

Laurdagar og dagar før heilagdagar kl. 08.00 - 18.00. 
c. Salsområde i samsvar med søknad 
d. Løyveperioden gjeld frå 10.12.2020 - 30.09.2024 
e. Som styrar vert godkjent: Stig Lundblad-Sandbakk f. 02.10.1979 
f. Som stedfortredar vert godkjent: Roger Vassnes f. 22.01.1972 

 
 

 
 
 
 

25.11.2020 Kvam formannskap 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 9 røyster  
 

FSK - 132/20 TILRÅDING: 



Kvam heradsstyre vedtek i medhald av Alkohollova  §§1-6 og 3-1 m/forskrifter og 
alkoholpolitiske retningslinjer for Kvam at:  
 

1. Hardanger Bryggeri AS (org.nr. 825 337 512), Sjusetevegen 14, 5610 Øystese, får 
løyve til  

a. Sal av alkohol i gruppe 1 (opp til 4,7 volum%)  
b. Salstider: Kvardagar kl. 08.00- 20.00. 

Laurdagar og dagar før heilagdagar kl. 08.00 - 18.00. 
c. Salsområde i samsvar med søknad 
d. Løyveperioden gjeld frå 10.12.2020 - 30.09.2024 
e. Som styrar vert godkjent: Stig Lundblad-Sandbakk f. 02.10.1979 
f. Som stedfortredar vert godkjent: Roger Vassnes f. 22.01.1972 

 
 

Saksordførar: Svein Johannes Stuve, SP  
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Tilråding frå formannskapet:  
Kvam heradsstyre vedtek i medhald av Alkohollova  §§1-6 og 3-1 m/forskrifter og 
alkoholpolitiske retningslinjer for Kvam at:  
 

1. Hardanger Bryggeri AS (org.nr. 825 337 512), Sjusetevegen 14, 5610 Øystese, får 
løyve til  

a. Sal av alkohol i gruppe 1 (opp til 4,7 volum%)  
b. Salstider: Kvardagar kl. 08.00- 20.00. 

Laurdagar og dagar før heilagdagar kl. 08.00 - 18.00. 
c. Salsområde i samsvar med søknad 
d. Løyveperioden gjeld frå 10.12.2020 - 30.09.2024 
e. Som styrar vert godkjent: Stig Lundblad-Sandbakk f. 02.10.1979 
f. Som stedfortredar vert godkjent: Roger Vassnes f. 22.01.1972 

 
 

Saksordførar: Svein Johannes Stuve, SP  
 
 
 

Røysting:  
Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke med 27 røyster   
 

HST - 153/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre vedtek i medhald av Alkohollova  §§1-6 og 3-1 m/forskrifter og 
alkoholpolitiske retningslinjer for Kvam at:  
 

1. Hardanger Bryggeri AS (org.nr. 825 337 512), Sjusetevegen 14, 5610 Øystese, får 
løyve til  

a. Sal av alkohol i gruppe 1 (opp til 4,7 volum%)  
b. Salstider: Kvardagar kl. 08.00- 20.00. 

Laurdagar og dagar før heilagdagar kl. 08.00 - 18.00. 



c. Salsområde i samsvar med søknad 
d. Løyveperioden gjeld frå 10.12.2020 - 30.09.2024 
e. Som styrar vert godkjent: Stig Lundblad-Sandbakk f. 02.10.1979 
f. Som stedfortredar vert godkjent: Roger Vassnes f. 22.01.1972 

 
 

 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

154/20: Møteplan 2021  
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre vedtek møteplan for 2021 slik den ligg føre.  
 
 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 154/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre vedtek møteplan for 2021 slik den ligg føre.  
 
 
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

155/20: Høyringsuttale frå Kvam herad til NOU 2020:6 Frie og hemmelege 

val- ny vallov 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre vedtek følgjande høyringsuttale:  
 

Uttalen er ordna slik NOU:6 Frie og hemmelige valg- ny valglov er delt inn i kapittel.  

Del 2. Valordninga 

Kap. 9.1 Røysterett for 16-åringar  

Kvam herad meiner at ungdom skal inkluderarast i lokaldemokratiet og at deira engasjement 
skal takast på alvor. Kvam herad har allereie gjort viktige grep for å inkludera ungdom i 
lokaldemokratiet. Kvam ungdomsråd er gitt talerett både i formannskapet og heradsstyret. I 
tillegg til dette er ungdomsrådet ein viktig høyringspart for kommunalt planarbeid og er 



representert i arbeidsgrupper innanfor fleire fagfelt i kommunen for at dei unge skal takast 
betre omsyn til. Gjennom arbeidet i ungdomsrådet deltar ungdomane aktivt i 
lokaldemokratiet og set eigne saker på den politiske agendaen.    

Kvam herad har gode erfaringar med å inkludera dei unge i lokaldemokratiet, men er likevel 
ikkje samd med fleirtalet i vallovutvalet om å endra røysterettsalderen til 16 år ved 
kommunestyre- og fylkestingsval. På verdsbasis er den vanlegaste aldersgrensa for å røysta 
18 år. Ein røysterettsalder på 16 år er heller ikkje utbredt i Europa. Kvam herad viser til at 16- 
åringar ikkje vil ha høve til å sjølve å stilla til val fordi valbarheitsalderen er føreslått uendra 
(18 år som samsvarar med myndigheitsalderen). Det vil difor vera ein avgrensa tilgang til å 
delta i lokaldemokratiet ved at 16- åringar berre får nytta røysteretten sin og ikkje sjølve 
stilla til val. Kvam herad oppmodar heller om at statusen til dei lokale lovpålagde 
ungdomsråda blir styrka og at det vert arbeidd i større grad for å involvera ungdom i plan- og 
strategiarbeid på kommunalt-, regionalt- og nasjonalt nivå.  

Kvam herad ønskjer heller ikkje at valbarheitsalderen vert endra til 16 år ved kommunestyre- 
og fylkestingsval. Dette fordi ein 16- åring då også vil vera valbar til tunge politiske verv. 
Mindretalet i vallovutvalet viser til at det kan forsvarast at valbarheitsalderen blir senka ved 
kommunestyre- og fylkestingsvalet fordi dei politiske verva «berre» er deltidsverv. Kvam 
herad viser til at det vil vera kommunar som har dette som «fulltidsverv». Barneombodet 
seier i sin uttale at det vil føra til fleire problematiske utfordringar å senka 
valbarheitsalderen, samstundes som ein beheld ombodsplikta. Barneombodet viser til retten 
eit barn har til kvile og fritid, samt barnet sitt beste. Dersom valbarheitsalderen skal senkast 
må det gjennomførast grundige utgreiingar om barnet sitt beste og dei konsekvensane dette 
kan få.  

 

Del 3. Gjennomføring av val  

Kap. 14.3. Ordensreglar  

Kvam herad meiner at dagens regelverk om veljarpåverknad på valdagen ikkje er god nok 
og støttar opp om mindretalet i vallovutvalet på dette punktet. Forbodet om 
veljarpåverknad må utvidast på valdagen. På valtinget må forbodet om veljarpåverknad ikkje 
berre omfatta det rommet veljaren røyster, men også området i umiddelbar nærleik til 
vallokalet dvs. også dei romma som veljar må passera for å komma til vallokalet, og 
uteområdet direkte utanfor bygningen. Kvam herad understrekar at veljarar har rett på 
uforstyrra tilgang til vallokalet.  

 

Kap. 15.6.1 Generelt legitimasjonskrav   

Kvam herad støttar forslag om eit generelt legitimasjonskrav, der hovudregelen er at alle 
som skal røysta viser legitimasjon. Vidare meiner Kvam herad at dersom ein veljar utan 
legitimasjon er kjend for røystemottakar eller valmedarbeidar, skal han/ ho likevel få 
røysta. Dette for å ta i vare røystarar som av sosial eller økonomisk årsak ikkje har hatt høve 
til å skaffa seg gyldig legitimasjon. Kvam herad har ved fleire høve opplevd at veljarar har 
mangla gyldig legitimasjon med bilete og dermed har blitt avvist fordi røystemottakar ikkje 
har kjent vedkomande. Dette gjeld særleg eldre veljarar. Kvam herad påpeikar at før ny 



lovendring trer i kraft må det komma på plass eit tilbod til alle veljarar om å få tak i nasjonalt 
ID- kort. Kvam herad meiner at det skal vera eit føremon at det skal vera lett for alle å få tak i 
ID-kort uavhengig av kvar i landet ein bur. Eventuelt gebyr for eit slikt kort skal i tillegg vera 
svært lav, slik at alle som ønskjer det skal ha høve til å skaffe seg det.  

 

Kap. 15.6.4 Krav til legitimasjonen  

Kvam herad støttar forslaget om at nærmare krav om kva slags legitimasjon som skal 
godkjennast, bør fastsettast i forskrift. Dette fordi det vil vera meir føremålstenleg med 
omsyn til den raske teknologisk utviklinga når det gjeld forfalsking av identitet og ID- tjuveri. 
Kvam herad støttar også forslaget om at det må på plass ein eigen forskriftsheimel for dette i 
lova. 

 

Kap. 16.5.3.2 Tilrettelegging for blinde og svaksynte  

Kvam herad har merka seg at både Norges Blindeforbund og Funksjonshemmedes 
fellesforganisasjon ønskjer ei regelendring som gjer det mogeleg for blinde og svaksynte å få 
røysta over internett slik at dei kan få røysta aleine. Kvam herad støttar fleirtalet i 
vallovutvalet som meiner at det er store utfordingar knytt til gjennomføringa av dette. Ei 
slik ordning vil ikkje kunna sikra eit hemmeleg val fordi det ikkje vil vera mogeleg for 
valorganisasjonen å forhindra at veljar ikkje røystar aleine eller blir utsett for utidig press frå 
andre. For å imøtekomma FN sin konvensjon om rettane til menneske med nedsett 
funksjonsevne (ratifisert av Stortinget i 2013) artikkel 29, artikkel 21 i FN sin 
menneskerettserklæring og lov om likestilling og forbod mot diskriminering, meiner Kvam 
herad at valmyndigheitene må få på plass meir brukarvennlege tekniske hjelpemidlar som 
kommunane kan bruka til desse gruppene i vallokala sine (t.d. mogelegheit for elektronisk 
røystegjeving).  

 

Kap. 16.5.3.3. Assistanse ved røystegjevinga  

Vallovutvalet føreslår å lovfesta at ein veljar med psykisk eller fysisk funksjonsnedsetting 
som på grunn av funksjonsnedsettinga må ha hjelp til å røysta, sjølv skal få peika ut ein 
hjelpar. Denne hjelparen treng ikkje vera ein valfunksjonær som er i vallokalet. Kvam herad 
støttar vallovutvalet i at veljar sjølv skal få peika ut kven som skal hjelpe seg i 
røysteavlukket, men vil presisera at ein valmedarbeidar skal vera plassert utanfor 
røysteavlukket i dei høva veljar vel ein hjelpar utanfor valorganisasjonen. Dette for å syta for 
at veljar ikkje blir utsett for press til å gjennomføra eit bestemt val. Dersom veljar blir utsett 
for press skal valmedarbeidar ha høve til å gripa inn og syta for at veljar får røysta som han/ 
ho ønskjer. Dette for å sikra frie val. Kvam herad meiner vidare det må lovfestast at ein 
hjelpar ved ei røystegjeving er underlagt lovpålagt teieplikt.  

 

Kap. 17. Røysting, prøving og oppteljing  



Kvam herad meiner at det er bra at innhaldet i vallova § 10-10 som fastset at departementet 
kan gje forskrift om prøving av røystegjevingar og røystesetlar, oppteljing av røystesetlar og 
protokollering av val, vert vidareført i ny vallov.   

 

17.8.3 Krav til gjennomføring av oppteljing  

Oppteljing av førehandsrøyster ved kommuneval:  

Kvam herad meiner at det er unødvendig ut i frå eit kontrollomsyn å oppretta eit nytt 
organ som skal ha ansvar for den første oppteljinga av førehandsrøyster. Det er valstyret 
som har ansvaret for dette i dag. I dei fleste kommunane er det kommuneadministrasjonen 
som hjelper til med oppteljinga. Det har ved dei siste vala vore krav om at den første 
oppteljinga skulle skje manuelt. Teljing nr. 2 har i vår kommune vorte gjennomført med 
skanner. Ved avvik mellom manuell teljing og maskinell teljing, har valstyra hatt høve til å 
gjennomføra kontrollteljing. Dette for å sikra at det ikkje har skjedd feil. Ved at det vert 
gjennomført to ulike måtar å telje røystesetlane på, tar ein i vare kravet om at teljing nr. 2 
«er ein reell kontroll» av teljing nr. 1.  

Kvam herad meiner at opprettinga av eit nytt organ i kommunane krev meir økonomiske 
og administrative ressursar i tillegg til at den er tungvindt. Kvam herad har ikkje merka seg 
at det er sådd tvil om valorgana i kommunane. Det har derimot blitt stilt spørsmålsteikn ved 
om programvara som har vore nytta til skanning av røystesetlar har vore god nok. Kvam 
herad meiner difor at valmyndigheitene heller bør få på plass ein statleg leverandør av 
skannetenester på lik line med opprettinga av EVA, det elektroniske 
valadministrasjonssystemet, slik at tenestene som blir ytt kommunane og fylkeskommunane 
blir meir standardisert, sikrare og mindre kostnadskrevjande. 

Kvam herad påpeikar at tillit blir skapt ved at ein viser at ein har tiltru til den valordninga 
som me har, at dei som arbeider med val har god kunnskap om den praktiske 
gjennomføringa av val slik at det ikkje blir gjort feil, at sentrale valmyndigheiter syter for at 
kommunane og fylkeskommunane har det «arbeidsverktøyet» som dei treng for å sikra god 
gjennomføring av vala. I tillegg har valmyndigheitene eit ansvar for å skapa tillit til 
valsystemet gjennom til dømes informasjonskampanjar til befolkninga.  

Oppteljing av førehandsrøyster ved fylkestingsval og stortingsval:  

Kvam herad meiner at valstyret kan halde fram med å ha ansvaret for den første teljinga 
på grunn av det her er fylkesvalstyret som gjennomfører endeleg teljing. Kvam herad 
meiner vidare at kommunane må ha høve til å skanne røystesetlane på grunn av at teljing nr. 
2 vert gjennomført av fylkesvalstyret/ distriktsvalstyret med anna skanneutstyr og personell. 
Kravet om «reell kontroll» av den første oppteljinga vil difor vera stetta.  

 

Oppteljing av valtingsrøyster ved kommunestyreval  

Kvam herad stiller seg positive til at den første teljinga av valtingsrøyster ved 
kommunestyreval vert gjennomført av røystestyra og kan visa til gode erfaringar med dette 
frå førre val. Kvam herad meiner derimot at det bør vera valfritt for kommunane å nytta 



seg av skanning også ute i røystekrinsane (Kvam herad viser til valgjennomføringa i dei 
større kommunane). Argumentet som talar for at skanning kan nyttast, er at det vil vera eit 
anna skannepersonell og skanneutstyr som utfører denne oppteljinga enn ved sentral 
oppteljing (oppteljing nr. 2).  

 

Oppteljing av valtingsrøyster ved fylkestingsval og Stortingsval 

Kvam herad stiller seg positive til at den første teljinga av valtingsrøyster ved 
kommunestyreval vert gjennomført av røystestyra. Kvam herad reagerer derimot på at det 
ikkje skal gjennomførast ei kontrollteljing (teljing nr. 2) i kommunane før oversending av 
valmateriellet til fylkesvalstyret. Ved denne regelendringa blir valstyra i kommunane 
fråteken moglegheita til å kvalitetssjekka om teljing nr. 1 er korrekt før overlevering til 
fylkesvalstyret/ distriktsvalstyret og oppklara eventuelle feil eller manglar. Denne 
regelendringa vil også vera med på å gjera arbeidet for valadministrasjonen både i 
kommunane og fylkeskommunane endå meir krevjande ved at regelendringa representerer 
mindre kontroll med at sluttresultatet er korrekt (oppteljinga er korrekt gjennomført).  

 

Røyster lagt til sides for særskild prøving  

Kvam herad støttar vallovutvalet om at røyster som er lagt til sides for særskild prøving skal 
prøvast og teljast sentralt. Dette gjeld røystegjevingar der veljar står oppført med at han/ho 
har røysta før eller at valmedarbeidar ikkje finn vedkomande i manntalet. Kvam herad 
meiner derimot at det er valstyret som skal gjennomføra denne prøvinga og oppteljinga, 
og ikkje eit nytt organ slik vallovutvalet føreslår (det sentralt røystestyre).  

 

17.6.2 Kven som ikkje kan vera røystemottakar, valfunksjonær eller delta i oppteljinga  

Kvam herad støttar at dagens ordning med at listekandidatar ikkje kan peikast ut til 
røystemottakarar eller valfunksjonærar i den kommunen dei stiller til val vert vidareført, og 
at dei same reglane gjeld for fylkestingsval og stortingsval. Dette fordi røystemottakarar og 
valfunksjonærar kjem tettar inn på veljarane ute i røystelokala. Kvam herad presiserer at 
årsaka til at lovendringa vart gjennomført i si tid var for å unngå at listekandidatane hadde 
oppgåver knytt til sjølve røystegjevinga, unngå at listekandidatane skulle ha høve til å driva 
valagitasjon i røystelokala og dermed utøva press overfor veljarane.  

Kvam herad støttar ikkje vallovutvalet sitt forslag om at listekandidatar ikkje skal kunna 
veljast inn i valstyra. Kvam herad viser til prinsippet om at færrast mogeleg skal vera 
utelukka frå val til folkevalde organ. Kvam herad viser vidare til at valstyra ikkje har direkte 
kontakt med veljarane i vallokala, er i hovudsak tverrpolitisk samansett, er underlagt reglane 
om opne møter i kommunelova og plikta om at det vert ført møtebok frå møta. Arbeidet til 
valstyret vil difor vera svært gjennomsiktig og etterprøvbar. Kvam herad påpeikar at 
valstyret ikkje står aleine om oppgåvene men at dei i hovudsak støttar seg til 
administrasjonen til kommunane i den praktiske gjennomføringa av val (oppteljing og 
verifisering av røystesetlar m.m.), fordi fagkompetansen når det gjeld gjennomføring av val, 
er lagt til kommunedirektørens administrasjon.  Kvam herad er trygg på at regelverket knytt 



til valgjennomføringa vert følgd sjølv om det sit listekandidatar i valstyra. Kvam herad viser 
til slutt til regelen i kommunelova om at folkevalde ikkje er inhabile når det skal veljast 
personar til offentlege tillitsverv, eller når det skal fastsetjast godtgjersle og liknande for slike 
verv. Kvam herad meiner difor at listekandidatar kan visast den same tilliten. Kvam herad 
tilrår difor at vallova ikkje blir endra på dette punktet og at listekandidatar kan vera medlem 
i valstyra.  

 

17.6.3 Tidlegrøysting 

Kvam herad støttar fleirtalet i vallovutvalet om at det bør vera mogeleg å tidlegrøysta frå 1. 
juli. Dette for at flest mogeleg skal ha høve til å førehandsrøysta.  

Kvam herad støttar ikkje lovforslaget om at det må vera to røystemottakarar ved mottak av 
tidlegrøyster. Veljarane vil oppleva store skilnadar mellom tidlegrøysting og ordinær 
førehandsrøysting sjølv om det er to røystemottakarar. Ei røystegjeving som blir motteken i 
tidlegrøysteperioden vert ikkje handsama likt som ved ordinær førehandsrøysting. 
Røystesetelen vert lagt i røystesetelkonvolutt, deretter i omslagskonvolutt i lag med 
valkortet. Røystegjevinga vert ikkje registrert i det elektroniske valmanntalet med det same, 
men på eit seinare tidspunkt og prøvd. Ved ei ordinær førehandsrøystegjeving vert 
røystegjevinga registrert inn i det elektroniske manntalet med det same og røystesetel lagt i 
urna og dermed godkjent direkte. Kvam herad viser til at lovendringa vil føra til ekstra 
utgifter for kommunen og representera ei stor tilleggsbelastning på grunn av at det normalt 
vert gjennomført ferieavvikling på same tidspunkt som perioden for tidlegrøysting. Kvam 
herad kan ikkje sjå at kravet om to røystemottakarar i tidlegrøysteperioden vil vera naudsynt 
og støttar difor ikkje forslaget om å endra vallova på dette punktet.  

 

 

 

17.6.4 Kva tid skal førehandsrøystinga avsluttast  

Kvam herad meiner at ein eigen distribusjonsavtale kombinert med god opplæring av 
valmedarbeidarar slik vallovutvalet føreslår, ikkje er nok for å forhindra at førehandsrøyster 
kjem for seint fram til kommunane. Kvam herad meiner difor at førehandsrøystinga skal 
avsluttast seinast torsdagen før valdagen kl. 17.00. Dette for å betre ivareta dei 
førehandsrøystene som har blitt levert og som skal sendast til andre kommunar per post. Ei 
slik ordning kombinert med ein eigen distribusjonsavtale og god opplæring av 
valmedarbeidarane vil føra til at fleire førehandsrøyster kjem fram innan fristen (tysdag etter 
valdagen kl. 17.00). Ei lovendring på dette punktet vil i tillegg letta arbeidet til sentrale 
valmedarbeidarar, syta for ein betre kontroll og vera til veljaren sitt beste. Kvam herad 
påpeikar at veljarane har eit svært godt førehandsrøystetilbod i Norge (frå 1. juli) og at ei 
innskrenking på ein dag ikkje vil utgjera nokon stor skilnad. Ein «kviledag» ekstra for 
valadministrasjonen har derimot stor tyding fordi det er mykjer som skal på plass til 
valtinget, og førebuing til oppteljing. Det er eit stort behov for «ro» til å få gjennomført dette 
arbeidet. Ei innskrenking av førehandsrøysteperioden vil også føra til betre beredskap i 



kommunane.  

  

 
 
 
 

10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Røysting:  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 155/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre vedtek følgjande høyringsuttale:  
 

Uttalen er ordna slik NOU:6 Frie og hemmelige valg- ny valglov er delt inn i kapittel.  

Del 2. Valordninga 

Kap. 9.1 Røysterett for 16-åringar  

Kvam herad meiner at ungdom skal inkluderarast i lokaldemokratiet og at deira engasjement 
skal takast på alvor. Kvam herad har allereie gjort viktige grep for å inkludera ungdom i 
lokaldemokratiet. Kvam ungdomsråd er gitt talerett både i formannskapet og heradsstyret. I 
tillegg til dette er ungdomsrådet ein viktig høyringspart for kommunalt planarbeid og er 
representert i arbeidsgrupper innanfor fleire fagfelt i kommunen for at dei unge skal takast 
betre omsyn til. Gjennom arbeidet i ungdomsrådet deltar ungdomane aktivt i 
lokaldemokratiet og set eigne saker på den politiske agendaen.    

Kvam herad har gode erfaringar med å inkludera dei unge i lokaldemokratiet, men er likevel 
ikkje samd med fleirtalet i vallovutvalet om å endra røysterettsalderen til 16 år ved 
kommunestyre- og fylkestingsval. På verdsbasis er den vanlegaste aldersgrensa for å røysta 
18 år. Ein røysterettsalder på 16 år er heller ikkje utbredt i Europa. Kvam herad viser til at 16- 
åringar ikkje vil ha høve til å sjølve å stilla til val fordi valbarheitsalderen er føreslått uendra 
(18 år som samsvarar med myndigheitsalderen). Det vil difor vera ein avgrensa tilgang til å 
delta i lokaldemokratiet ved at 16- åringar berre får nytta røysteretten sin og ikkje sjølve 
stilla til val. Kvam herad oppmodar heller om at statusen til dei lokale lovpålagde 
ungdomsråda blir styrka og at det vert arbeidd i større grad for å involvera ungdom i plan- og 
strategiarbeid på kommunalt-, regionalt- og nasjonalt nivå.  

Kvam herad ønskjer heller ikkje at valbarheitsalderen vert endra til 16 år ved kommunestyre- 
og fylkestingsval. Dette fordi ein 16- åring då også vil vera valbar til tunge politiske verv. 
Mindretalet i vallovutvalet viser til at det kan forsvarast at valbarheitsalderen blir senka ved 
kommunestyre- og fylkestingsvalet fordi dei politiske verva «berre» er deltidsverv. Kvam 
herad viser til at det vil vera kommunar som har dette som «fulltidsverv». Barneombodet 
seier i sin uttale at det vil føra til fleire problematiske utfordringar å senka 
valbarheitsalderen, samstundes som ein beheld ombodsplikta. Barneombodet viser til retten 
eit barn har til kvile og fritid, samt barnet sitt beste. Dersom valbarheitsalderen skal senkast 



må det gjennomførast grundige utgreiingar om barnet sitt beste og dei konsekvensane dette 
kan få.  

 

Del 3. Gjennomføring av val  

Kap. 14.3. Ordensreglar  

Kvam herad meiner at dagens regelverk om veljarpåverknad på valdagen ikkje er god nok 
og støttar opp om mindretalet i vallovutvalet på dette punktet. Forbodet om 
veljarpåverknad må utvidast på valdagen. På valtinget må forbodet om veljarpåverknad ikkje 
berre omfatta det rommet veljaren røyster, men også området i umiddelbar nærleik til 
vallokalet dvs. også dei romma som veljar må passera for å komma til vallokalet, og 
uteområdet direkte utanfor bygningen. Kvam herad understrekar at veljarar har rett på 
uforstyrra tilgang til vallokalet.  

 

Kap. 15.6.1 Generelt legitimasjonskrav   

Kvam herad støttar forslag om eit generelt legitimasjonskrav, der hovudregelen er at alle 
som skal røysta viser legitimasjon. Vidare meiner Kvam herad at dersom ein veljar utan 
legitimasjon er kjend for røystemottakar eller valmedarbeidar, skal han/ ho likevel få 
røysta. Dette for å ta i vare røystarar som av sosial eller økonomisk årsak ikkje har hatt høve 
til å skaffa seg gyldig legitimasjon. Kvam herad har ved fleire høve opplevd at veljarar har 
mangla gyldig legitimasjon med bilete og dermed har blitt avvist fordi røystemottakar ikkje 
har kjent vedkomande. Dette gjeld særleg eldre veljarar. Kvam herad påpeikar at før ny 
lovendring trer i kraft må det komma på plass eit tilbod til alle veljarar om å få tak i nasjonalt 
ID- kort. Kvam herad meiner at det skal vera eit føremon at det skal vera lett for alle å få tak i 
ID-kort uavhengig av kvar i landet ein bur. Eventuelt gebyr for eit slikt kort skal i tillegg vera 
svært lav, slik at alle som ønskjer det skal ha høve til å skaffe seg det.  

 

Kap. 15.6.4 Krav til legitimasjonen  

Kvam herad støttar forslaget om at nærmare krav om kva slags legitimasjon som skal 
godkjennast, bør fastsettast i forskrift. Dette fordi det vil vera meir føremålstenleg med 
omsyn til den raske teknologisk utviklinga når det gjeld forfalsking av identitet og ID- tjuveri. 
Kvam herad støttar også forslaget om at det må på plass ein eigen forskriftsheimel for dette i 
lova. 

 

Kap. 16.5.3.2 Tilrettelegging for blinde og svaksynte  

Kvam herad har merka seg at både Norges Blindeforbund og Funksjonshemmedes 
fellesforganisasjon ønskjer ei regelendring som gjer det mogeleg for blinde og svaksynte å få 
røysta over internett slik at dei kan få røysta aleine. Kvam herad støttar fleirtalet i 
vallovutvalet som meiner at det er store utfordingar knytt til gjennomføringa av dette. Ei 



slik ordning vil ikkje kunna sikra eit hemmeleg val fordi det ikkje vil vera mogeleg for 
valorganisasjonen å forhindra at veljar ikkje røystar aleine eller blir utsett for utidig press frå 
andre. For å imøtekomma FN sin konvensjon om rettane til menneske med nedsett 
funksjonsevne (ratifisert av Stortinget i 2013) artikkel 29, artikkel 21 i FN sin 
menneskerettserklæring og lov om likestilling og forbod mot diskriminering, meiner Kvam 
herad at valmyndigheitene må få på plass meir brukarvennlege tekniske hjelpemidlar som 
kommunane kan bruka til desse gruppene i vallokala sine (t.d. mogelegheit for elektronisk 
røystegjeving).  

 

Kap. 16.5.3.3. Assistanse ved røystegjevinga  

Vallovutvalet føreslår å lovfesta at ein veljar med psykisk eller fysisk funksjonsnedsetting 
som på grunn av funksjonsnedsettinga må ha hjelp til å røysta, sjølv skal få peika ut ein 
hjelpar. Denne hjelparen treng ikkje vera ein valfunksjonær som er i vallokalet. Kvam herad 
støttar vallovutvalet i at veljar sjølv skal få peika ut kven som skal hjelpe seg i 
røysteavlukket, men vil presisera at ein valmedarbeidar skal vera plassert utanfor 
røysteavlukket i dei høva veljar vel ein hjelpar utanfor valorganisasjonen. Dette for å syta for 
at veljar ikkje blir utsett for press til å gjennomføra eit bestemt val. Dersom veljar blir utsett 
for press skal valmedarbeidar ha høve til å gripa inn og syta for at veljar får røysta som han/ 
ho ønskjer. Dette for å sikra frie val. Kvam herad meiner vidare det må lovfestast at ein 
hjelpar ved ei røystegjeving er underlagt lovpålagt teieplikt.  

 

Kap. 17. Røysting, prøving og oppteljing  

Kvam herad meiner at det er bra at innhaldet i vallova § 10-10 som fastset at departementet 
kan gje forskrift om prøving av røystegjevingar og røystesetlar, oppteljing av røystesetlar og 
protokollering av val, vert vidareført i ny vallov.   

 

17.8.3 Krav til gjennomføring av oppteljing  

Oppteljing av førehandsrøyster ved kommuneval:  

Kvam herad meiner at det er unødvendig ut i frå eit kontrollomsyn å oppretta eit nytt 
organ som skal ha ansvar for den første oppteljinga av førehandsrøyster. Det er valstyret 
som har ansvaret for dette i dag. I dei fleste kommunane er det kommuneadministrasjonen 
som hjelper til med oppteljinga. Det har ved dei siste vala vore krav om at den første 
oppteljinga skulle skje manuelt. Teljing nr. 2 har i vår kommune vorte gjennomført med 
skanner. Ved avvik mellom manuell teljing og maskinell teljing, har valstyra hatt høve til å 
gjennomføra kontrollteljing. Dette for å sikra at det ikkje har skjedd feil. Ved at det vert 
gjennomført to ulike måtar å telje røystesetlane på, tar ein i vare kravet om at teljing nr. 2 
«er ein reell kontroll» av teljing nr. 1.  

Kvam herad meiner at opprettinga av eit nytt organ i kommunane krev meir økonomiske 
og administrative ressursar i tillegg til at den er tungvindt. Kvam herad har ikkje merka seg 
at det er sådd tvil om valorgana i kommunane. Det har derimot blitt stilt spørsmålsteikn ved 



om programvara som har vore nytta til skanning av røystesetlar har vore god nok. Kvam 
herad meiner difor at valmyndigheitene heller bør få på plass ein statleg leverandør av 
skannetenester på lik line med opprettinga av EVA, det elektroniske 
valadministrasjonssystemet, slik at tenestene som blir ytt kommunane og fylkeskommunane 
blir meir standardisert, sikrare og mindre kostnadskrevjande. 

Kvam herad påpeikar at tillit blir skapt ved at ein viser at ein har tiltru til den valordninga 
som me har, at dei som arbeider med val har god kunnskap om den praktiske 
gjennomføringa av val slik at det ikkje blir gjort feil, at sentrale valmyndigheiter syter for at 
kommunane og fylkeskommunane har det «arbeidsverktøyet» som dei treng for å sikra god 
gjennomføring av vala. I tillegg har valmyndigheitene eit ansvar for å skapa tillit til 
valsystemet gjennom til dømes informasjonskampanjar til befolkninga.  

Oppteljing av førehandsrøyster ved fylkestingsval og stortingsval:  

Kvam herad meiner at valstyret kan halde fram med å ha ansvaret for den første teljinga 
på grunn av det her er fylkesvalstyret som gjennomfører endeleg teljing. Kvam herad 
meiner vidare at kommunane må ha høve til å skanne røystesetlane på grunn av at teljing nr. 
2 vert gjennomført av fylkesvalstyret/ distriktsvalstyret med anna skanneutstyr og personell. 
Kravet om «reell kontroll» av den første oppteljinga vil difor vera stetta.  

 

Oppteljing av valtingsrøyster ved kommunestyreval  

Kvam herad stiller seg positive til at den første teljinga av valtingsrøyster ved 
kommunestyreval vert gjennomført av røystestyra og kan visa til gode erfaringar med dette 
frå førre val. Kvam herad meiner derimot at det bør vera valfritt for kommunane å nytta 
seg av skanning også ute i røystekrinsane (Kvam herad viser til valgjennomføringa i dei 
større kommunane). Argumentet som talar for at skanning kan nyttast, er at det vil vera eit 
anna skannepersonell og skanneutstyr som utfører denne oppteljinga enn ved sentral 
oppteljing (oppteljing nr. 2).  

 

Oppteljing av valtingsrøyster ved fylkestingsval og Stortingsval 

Kvam herad stiller seg positive til at den første teljinga av valtingsrøyster ved 
kommunestyreval vert gjennomført av røystestyra. Kvam herad reagerer derimot på at det 
ikkje skal gjennomførast ei kontrollteljing (teljing nr. 2) i kommunane før oversending av 
valmateriellet til fylkesvalstyret. Ved denne regelendringa blir valstyra i kommunane 
fråteken moglegheita til å kvalitetssjekka om teljing nr. 1 er korrekt før overlevering til 
fylkesvalstyret/ distriktsvalstyret og oppklara eventuelle feil eller manglar. Denne 
regelendringa vil også vera med på å gjera arbeidet for valadministrasjonen både i 
kommunane og fylkeskommunane endå meir krevjande ved at regelendringa representerer 
mindre kontroll med at sluttresultatet er korrekt (oppteljinga er korrekt gjennomført).  

 

Røyster lagt til sides for særskild prøving  



Kvam herad støttar vallovutvalet om at røyster som er lagt til sides for særskild prøving skal 
prøvast og teljast sentralt. Dette gjeld røystegjevingar der veljar står oppført med at han/ho 
har røysta før eller at valmedarbeidar ikkje finn vedkomande i manntalet. Kvam herad 
meiner derimot at det er valstyret som skal gjennomføra denne prøvinga og oppteljinga, 
og ikkje eit nytt organ slik vallovutvalet føreslår (det sentralt røystestyre).  

 

17.6.2 Kven som ikkje kan vera røystemottakar, valfunksjonær eller delta i oppteljinga  

Kvam herad støttar at dagens ordning med at listekandidatar ikkje kan peikast ut til 
røystemottakarar eller valfunksjonærar i den kommunen dei stiller til val vert vidareført, og 
at dei same reglane gjeld for fylkestingsval og stortingsval. Dette fordi røystemottakarar og 
valfunksjonærar kjem tettar inn på veljarane ute i røystelokala. Kvam herad presiserer at 
årsaka til at lovendringa vart gjennomført i si tid var for å unngå at listekandidatane hadde 
oppgåver knytt til sjølve røystegjevinga, unngå at listekandidatane skulle ha høve til å driva 
valagitasjon i røystelokala og dermed utøva press overfor veljarane.  

Kvam herad støttar ikkje vallovutvalet sitt forslag om at listekandidatar ikkje skal kunna 
veljast inn i valstyra. Kvam herad viser til prinsippet om at færrast mogeleg skal vera 
utelukka frå val til folkevalde organ. Kvam herad viser vidare til at valstyra ikkje har direkte 
kontakt med veljarane i vallokala, er i hovudsak tverrpolitisk samansett, er underlagt reglane 
om opne møter i kommunelova og plikta om at det vert ført møtebok frå møta. Arbeidet til 
valstyret vil difor vera svært gjennomsiktig og etterprøvbar. Kvam herad påpeikar at 
valstyret ikkje står aleine om oppgåvene men at dei i hovudsak støttar seg til 
administrasjonen til kommunane i den praktiske gjennomføringa av val (oppteljing og 
verifisering av røystesetlar m.m.), fordi fagkompetansen når det gjeld gjennomføring av val, 
er lagt til kommunedirektørens administrasjon.  Kvam herad er trygg på at regelverket knytt 
til valgjennomføringa vert følgd sjølv om det sit listekandidatar i valstyra. Kvam herad viser 
til slutt til regelen i kommunelova om at folkevalde ikkje er inhabile når det skal veljast 
personar til offentlege tillitsverv, eller når det skal fastsetjast godtgjersle og liknande for slike 
verv. Kvam herad meiner difor at listekandidatar kan visast den same tilliten. Kvam herad 
tilrår difor at vallova ikkje blir endra på dette punktet og at listekandidatar kan vera medlem 
i valstyra.  

 

17.6.3 Tidlegrøysting 

Kvam herad støttar fleirtalet i vallovutvalet om at det bør vera mogeleg å tidlegrøysta frå 1. 
juli. Dette for at flest mogeleg skal ha høve til å førehandsrøysta.  

Kvam herad støttar ikkje lovforslaget om at det må vera to røystemottakarar ved mottak av 
tidlegrøyster. Veljarane vil oppleva store skilnadar mellom tidlegrøysting og ordinær 
førehandsrøysting sjølv om det er to røystemottakarar. Ei røystegjeving som blir motteken i 
tidlegrøysteperioden vert ikkje handsama likt som ved ordinær førehandsrøysting. 
Røystesetelen vert lagt i røystesetelkonvolutt, deretter i omslagskonvolutt i lag med 
valkortet. Røystegjevinga vert ikkje registrert i det elektroniske valmanntalet med det same, 
men på eit seinare tidspunkt og prøvd. Ved ei ordinær førehandsrøystegjeving vert 
røystegjevinga registrert inn i det elektroniske manntalet med det same og røystesetel lagt i 
urna og dermed godkjent direkte. Kvam herad viser til at lovendringa vil føra til ekstra 



utgifter for kommunen og representera ei stor tilleggsbelastning på grunn av at det normalt 
vert gjennomført ferieavvikling på same tidspunkt som perioden for tidlegrøysting. Kvam 
herad kan ikkje sjå at kravet om to røystemottakarar i tidlegrøysteperioden vil vera naudsynt 
og støttar difor ikkje forslaget om å endra vallova på dette punktet. 

17.6.4 Kva tid skal førehandsrøystinga avsluttast  

Kvam herad meiner at ein eigen distribusjonsavtale kombinert med god opplæring av 
valmedarbeidarar slik vallovutvalet føreslår, ikkje er nok for å forhindra at førehandsrøyster 
kjem for seint fram til kommunane. Kvam herad meiner difor at førehandsrøystinga skal 
avsluttast seinast torsdagen før valdagen kl. 17.00. Dette for å betre ivareta dei 
førehandsrøystene som har blitt levert og som skal sendast til andre kommunar per post. Ei 
slik ordning kombinert med ein eigen distribusjonsavtale og god opplæring av 
valmedarbeidarane vil føra til at fleire førehandsrøyster kjem fram innan fristen (tysdag etter 
valdagen kl. 17.00). Ei lovendring på dette punktet vil i tillegg letta arbeidet til sentrale 
valmedarbeidarar, syta for ein betre kontroll og vera til veljaren sitt beste. Kvam herad 
påpeikar at veljarane har eit svært godt førehandsrøystetilbod i Norge (frå 1. juli) og at ei 
innskrenking på ein dag ikkje vil utgjera nokon stor skilnad. Ein «kviledag» ekstra for 
valadministrasjonen har derimot stor tyding fordi det er mykjer som skal på plass til 
valtinget, og førebuing til oppteljing. Det er eit stort behov for «ro» til å få gjennomført dette 
arbeidet. Ei innskrenking av førehandsrøysteperioden vil også føra til betre beredskap i 
kommunane.  

  

 
 
 
 

__________________________________________________________________________ 

 

 

156/20: Auke i eigenkapital Hardanger AKS 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kvam heradsstyre løyver inntil 3,4 mill.kr til eigenkapitalinnskot i Hardanger AKS AS.  
Summen vert finansiert av investeringsfond, konto 25300003.  
Det er eit vilkår at Vestland fylkeskommune og Samnanger kommune deltek med 
eigenkapitalinnskot i høve deira eigardel. 
 
Før innbetaling av eigenkaptialtilskot, bør styret koma attende til eigarar/generalforsamling 
med ei sak om nullstilling av Norsk Forbund for Psykisk Utviklingshemmede (NFPU) sin 
eigarandel, og alternativt forslag til korleis interessene til arbeidstakarar med VTA-plassar i 
Hardanger AKS, kan representerast i verksemda. 
 
Ved innbetaling av nytt eigenkapitalinnskot i Hardanger AKS AS, skal tidlegare tildelt lån på 
kr 475.000, innfriast og renter betalast, dersom dette ikkje alt er gjort. Lånesummen skal 
tilbakeførast til disposisjonsfond.  
 
 



10.12.2020 Kvam heradsstyre 

 

Behandling: 

Framlegg frå Jostein Ljones, SP: Som rådmannen sitt framlegg med følgjande endring: Før 
innbetaling av eigenkaptialtilskot, bør styret koma attende til eigarar/generalforsamling med 
ei sak om korleis Norsk Forbund for Psykisk Utviklingshemmede (NFPU) sin eigarandel kan 
varetakast , og alternativt forslag til korleis interessene til arbeidstakarar med VTA-plassar i 
Hardanger AKS, kan representerast i verksemda. 

 

Spørsmål om habilitet:  
Dag Rune Mo, Ap stilte spørsmål ved sin habilitet. Viste til at han er vara til styret (repr. 
arbeidarane) og har ikkje vore med å handsama saka i styret.  
Framlegg frå Torgeir Næss, AP: Dag Rune Mo, Ap er habil jf. fvl. § 6, 2. ledd.  
Røysting over habilitet:  
Framlegget frå Torgeir Næss, AP vart samrøystes vedteke med 26 røyster  
Vedtak om habilitet:  
Dag Rune Mo, Ap er habil jf. fvl. § 6, 2. ledd.  
Røysting:  
Jostein Ljones, Sp sitt framlegg vart samrøystes vedteke med 27 røyster  
 

HST - 156/20 VEDTAK: 

Kvam heradsstyre løyver inntil 3,4 mill.kr til eigenkapitalinnskot i Hardanger AKS AS.  
Summen vert finansiert av investeringsfond, konto 25300003.  
Det er eit vilkår at Vestland fylkeskommune og Samnanger kommune deltek med 
eigenkapitalinnskot i høve deira eigardel. 
 

Før innbetaling av eigenkaptialtilskot, bør styret koma attende til eigarar/generalforsamling 
med ei sak om korleis Norsk Forbund for Psykisk Utviklingshemmede (NFPU) sin 
eigarandel kan varetakast , og alternativt forslag til korleis interessene til arbeidstakarar med 
VTA-plassar i Hardanger AKS, kan representerast i verksemda. 

Ved innbetaling av nytt eigenkapitalinnskot i Hardanger AKS AS, skal tidlegare tildelt lån på 
kr 475.000, innfriast og renter betalast, dersom dette ikkje alt er gjort. Lånesummen skal 
tilbakeførast til disposisjonsfond.  
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